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Vydává Obecní úřad v Černilově pro členské obce Mikroregionu 
Černilovsko a jejich místní části: 
Černilov, Bukovina, Újezd, Lejšovka, Libníkovice, Borovice, Horní 
Černilov, Librantice, Libřice, Skalice, Číbuz, Skalička, Smržov, 
Hubíles, Výrava a Dolní Černilov.



Z Mateřské školy v Číbuzi - článek naleznete na str. 7.

1. září na ZŠ v Libranticích - článek naleznete na str. 8.

Rej čarodějnic na ZŠ

Nahoře a vlevo:
Rozlučák bývalé deváté třídy 
Masarykovy jubilejní základní školy v 
Černilově, 28.6.2007
Článek na str. 9.

Dole - fotografie z turnaje „budoucích 
fotbalových hvězd“ (str. 12).
Vlevo dole:
Nejmenší černilovští fotbaloví borci.
Vpravo dole:
Slavnostní nástup - vyhlášení.
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Zprávy z radnic

Obec Černilov
Z černilovské radnice

Zasedání obecního 
zastupitelstva se 
konalo před několika 
dny, 17.9. Probrali 
jsme hospodaření 
obce, prohlédli si nově 
z r ekons t ruovanou 

školní jídelnu, kosmeticky upravili 
rozpočet (prakticky se jednalo o 
přesuny uvnitř jednotlivých kapitol). 
Dále byl diskutován záměr stavby 
suchého poldru, který by měl ochránit 
před záplavou z Černilovského potoka 
Skalici a zlepšit poměry na Piletickém 
potoce, který ohrožuje část území 
Hradce Králové. Protože stavba, tak jak 
je navržena, naopak vytváří potenciální 
nebezpečí záplavy v části Újezdu a 
obavy obyvatel nebyly při jednání 
vyvráceny ani kýmkoliv přebrána záruka 
za možné škody, byl záměr občany i 
obcí odmítnut. Dále bylo dohodnuto, 
že požádáme město Hradec Králové o 
prodloužení veřejnoprávní smlouvy na 
odchyt toulavých psů městskou policií. 
Konstatován byl i problém neutěšeného 
stavu ve zdravotním středisku a bylo 
dohodnuto, zadat studii  
přestavby bytu v areálu 
hasičské zbrojnice na 
ordinace pro praktického 
a dětského lékaře.

Projednány byly i první zkušenosti 
z provozu „sběrného dvora“ v obecních 
dílnách. Zatím odebíráme odpady 
zdarma a po vyhodnocení ročních 
nákladů uvidíme, zda si to můžeme 
dovolit i nadále. Otevírací doba je 
čtvrtek 15 - 17 a sobota 9 -11 hod. Je zde 
možné odložit objemný odpad – křeslo, 
koberec apod., který se nevejde do 
popelnice. Dále kovový odpad, odpad 
ze zeleně a v omezené míře stavební 

suť (jedno či dvě 
kolečka). V každém 
případě odebíráme 
odpad z domácností 
a ne z podnikatelské 
činnosti. Toto 
sběrné místo ještě 

není definitivní a pokoušíme  se získat 
grant na jeho doplnění a vylepšení.

Bruslaři

Po položení asfaltového koberce 
na Malé Straně se jako houby po 
dešti vyrojili bruslaři na kolečkových 
bruslích. Jedná se o mladý sport a věřím, 
že absolutní většině spoluobčanů bruslaři 
nevadí, naopak je to dobré sportovní 
vyžití. Problém vidím pouze jeden a tím 
je střet bruslaře a motoristy. 

Proto několik pravidel ze zákona 
361/2000 Sb., v platném znění 
„o silničním provozu“.

§2 – chodec je i osoba, která se 
pohybuje na kolečkových bruslích

§53(3) – kde není chodník, lze chodit 
při levém okraji vozovky, nejvýše dvě 
osoby vedle sebe, za snížené viditelnosti 
nebo na nepřehledném místě jen za 
sebou

Z uvedeného vyplývá, že pohyb 
bruslařů na Malé Straně je zcela 
regulérní, jen apeluji, aby se pohybovali 
opravdu nejvýše dva vedle sebe a dávali 
pozor na auta a motocykly. Motoristům 
zase předem děkuji za ohleduplnost 
k slabším účastníkům provozu.

ing. Stanislav Javůrek, starosta

Obec Lejšovka
Zprávy z obecního úřadu

V červenci byl opraven povrch cesty 
za humny od domu Josefa Fabiána po 
„Páňák“. Stavbu zhotovila firma Robert 
Seidl - SEIKO ze Skalice. Kvalitní 
zemina byla odvezena na úpravu 
parcel za rybníkem. Na úpravu cesty 
byl navežen výhodně získaný stavební 
recyklát, na povrch cesty je použit štěrk.

Na obecním pozemku za školou, 
který je využíván pro společenské akce, 
např. dětské dny nebo pálení čarodějnic, 
byly nainstalovány 2 prolézačky 
a 2 houpačky. Projekt zhotovila p. 
Kašparová. Rozpočet činí 80 000 Kč 
včetně dopravy a montáže. Finance 
poskytuje Mikroregion Černilovsko 
z dotace POV.  Příspěvek obce činí 
30 000 Kč. Protože se s umístěním 
atrakcí tento rok nepočítalo, bude na 
jejich pořízení a úpravu pozemku použito 
40 000 Kč ušetřených z elektrifikace 
parcel.
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Společenská 
kronika

Jubilea v Černilově
 

Červen 2007
Špryňar Zdeněk, Černilov           80 let
Křížek Jaroslav, Černilov       75 let
Klosová Růžena, Černilov      94 let
Leninská Marie, Černilov       90 let

Červenec 2007
Kupka Jaroslav, Černilov        85 let 

 
Srpen 2007
Veverka Jiří, Černilov             75 let

Září 2007
Macurová Jindřiška, Černilov 75 let
Týfová Antonie, Černilov       93 let

Jubilea v Lejšovce
 

Červen 2007
Hofmanová Božena      65 let
Fabián Josef                           85 let

Říjen 2007
Krám Václav                          65 let

Jubilea v Libřicích
 

Červen 2007
Vychytilová Juliana      75 let
Dufková Marie      81 let

Červenec 2007
Kalendová Mária     60 let

Srpen 2007
Dufek Josef      81 let
Bek Něhoslav      82 let
Šulc Ladislav      82 let
Budinská Marie      87 let
Petráčková Marie     90 let



Výročí ve Skalici
Červenec 2007
Dušek Václav, Skalice            75 let
Pultrová Anna, Skalice           95 let

Srpen 2007
Šrámková Božena, Skalice     95 let

Výročí občanů 
Smržova a Hubílesa

 
Červenec 2007
Volák Josef, Smržov         75 let
Wagner Berthold, Hubíles       76 let
Pražáková Růžena, Smržov    78 let

Srpen 2007
Krejčí Miroslav, Hubíles      70 let
Semerák Rudolf, Smržov        76 let
Fikr Josef, Hubíles      82 let
Černá Anna, Hubíles      79 let
Komínková Zdeňka, Smržov  82 let
Aixnerová Marie, Smržov       80 let

Září 2007
Sedláčková Anna, Hubíles      88 let 
Binarová Bohumila, Smržov  60 let

Jubilea ve Výravě
 

Červenec 2007
Fabián Josef        75 let
Hynek Karel      80 let

Září 2007
Rejchet Jan      85 let

Všem jubilantům srdečně 
blahopřejeme.

Za vykázaný tříděný odpad za 
1. čtvrtletí obec dostala od EKO-KOMU 
odměnu ve výši 879 Kč a za 2. čtvrtletí 
1 516 Kč . Ing. Buštová navrhla požádat 

společnost EKO-
KOM o přidělení 
kontejnerů na 
papír, protože tato 
komodita v obci 
zatím tříděna není a 

dále v příštím roce za odměny koupit 
další kontejner na plasty. Zastupitelstvo 
plánuje zřídit v obci druhé stanoviště 
pro kontejnery s tříděným odpadem a 
požádalo prostřednictvím Mikroregionu 
Černilovsko o dotaci.

Obec Libníkovice
Z  obecního úřadu 

 Poslední zasedání obecního 
zastupitelstva se konalo dne 11.6.2007.

OZ projednalo a schválilo:
-  zprávu o výsledku přezkoumání 

hospodaření obce a závěrečný účet 
obce za rok 2006

-  zadání zpracování kanalizačního 
řádu pro obec Libníkovice

-   využití nabídky firmy EKO-KOM
na sběr separovaného odpadu (obec 
získá bezplatně 2 ks kontejnerů na 
sběr separovaného odpadu)

Milan Vavřinka, starosta

 V poslední době došlo v obci 
Libníkovice k dokončení parkových 
úprav v okolí obecního úřadu. Byly 
vykáceny staré stromy a nahrazeny 
dekorativními kameny. Zároveň byly 
instalovány nové lavičky a osvětlení. 
Proběhla i úprava pietního místa 
památníku padlých v 1. světové válce.

Obec Libníkovice nechala zhotovit 
nové pohlednice obce, které lze zakoupit 
v kanceláři obecního úřadu za cenu 
6 Kč. Dále jsou k dispozici pohlednice 
rozhledny, taktéž za cenu 6 Kč.

7.července 2007 se konala oblíbená 
akce opékání prasete, kterou organizoval 
sbor dobrovolných hasičů ve spolupráci 
s obecním úřadem. Společné posezení 
provázela hudba a dobrá nálada. Toto 
setkání se stává tradicí s hojnou účastí 
obyvatel Libníkovic i přilehlých osad. 
Na jeho uspořádání se nejvíce podíleli 
pánové Herzog, Preclík a Novotný.

Ivana Šubrtová

Obec Librantice
Z 5. veřejného zasedání 

zastupitelstva obce Librantice 

• Zástupce obce v „Mikroregionu 
Černilovsko“ informoval o 
některých bodech projednávaných 
radou mikroregionu. Zejména o 
zvýšení odměny za poskytovaný 
servis firmou OHGS na cca 110 tisíc 
Kč ročně, který byl odsouhlasen 
většinou zástupců obcí na 
posledním zasedání mikroregionu. 
Zastupitelstvo navrhuje o výši 
odměny jednat na příštím zasedání 
rady s ostatními zástupci obcí, 
případně navrhnout jiné řešení  
v poradenských službách.

• Zastupitelstvo odsouhlasilo 
poskytnutí příspěvku na domovní 
ČOV p. Kubíkovi čp. 3.

• Obec byla oslovena firmou IREDO, 
která zajišťuje autobusovou a 
vlakovou dopravu převážně na 
Broumovsku a Českoskalicku, s 
nabídkou na zajištění spojů v našem 
regionu. V současné době u nás 
z a j i š ť u j e 
d o p r a v u 
p ř e v á ž n ě 
spo l ečnos t 
Orlobus a 
spoje jsou 
celkem vyhovující. Nespokojenost 
je se spojem v 6.35 směr Hr. Králové 
a se spojem v 15.05 z HK, které jsou 
přetíženy hlavně od podzimu do 
jara. S Orlobusem již bylo jednáno, 
ale zatím jsme nedosáhli zlepšení. 
Na základě ankety bylo zažádáno o 
přidání spoje po 22. hodině z Hradce 
Králové.

• Ing. Koutník informoval o 
pokračování prací v lokalitě 
„U Zvoničky“:
Byla provedena kolaudace plynu 
a podána žádost o kolaudaci 
kanalizace a vodovodu (v současné 
době je již po kolaudaci).
V jednání je stavební povolení 
na rozvody elektrické energie.  
Pozemní komunikace jsou již také 
dokončeny a je podána žádost o 
kolaudaci.

• P. starostka informovala o 
financování: celkové náklady na 
stavbu jsou ve výši 12 973 tisíc Kč, 
finanční prostředky jsou zatím ve 
výši 12 557 tis. Kč. Tato akce bude
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u Doležalových a dub, který větvemi 
zasahoval do elektrického vedení.  
Podařilo se upravit a zpevnit povrch 
obecních  cest ve Skalici  k rodinným 
domkům Novotných, k paní Novákové, 
k paní Holubcové a k Jirouskovým. Před 
místní prodejnou potravin byly ustaveny  
na zpevněnou plochu lavičky včetně 
stolů. Rovněž  byly v obci pro občany 
umístěny další lavičky k posezení. 

V Číbuzi  bylo provedeno mezi 
stěnami obecních bytů odhlučnění 
zabudováním sádrokartonu s přidáním 
nové izolace. Pomocí mechanizace 
jsme vyčistili potok mezi mostky před 
bytovkou ve Skalici.  

Od dubna  obec zaměstnává dva 
pracovníky, pana Alexandra Huňadyho 
a Miroslava Klimeše. Uklízejí obce, 
sekají trávu na veřejných prostranstvích,  
uklízejí  hřbitov v Číbuzi a podle dohody 
se starostkou vykonávají další práce.  
Za pomoci obecních pracovníků jsme 
opravili  chodník u Škopových. Rovněž 

se snažíme vyhovět 
i občanům, kteří 
chtějí za poplatek  
posekat trávu u 
svých rodinných 
domků. 

Do konce 
září nám přislíbila restaurátorka 
dokončit opravu křížku u Havlasových. 
Ve Skaličce na základě projektu 
a stavebního povolení proběhne 
v měsících září až listopadu rekonstrukce 
veřejného osvětlení a místního rozhlasu. 
Rekonstrukce osvětlení se uskuteční 
také na místní komunikaci mezi 
Skaličkou a Skalicí. Na tuto investiční 
akci jsme obdrželi na základě  žádosti  
dotaci z POV Královéhradeckého kraje. 
Přes Mikroregion Černilovsko, který 
sehnal pro naši obec finanční dotaci, 
se v nejbližší době  chystá vybudování 
dětského hřiště ve Skalici, které bude 
ohraničené. Na něm, na zpevněné ploše, 
bude umístěna  skluzavka s houpačkou 
a mezi sloupky pak lanové prolézačky. 
U dětského hřiště umístíme lavičky. 
Doufáme, že až budete zpravodaj číst, 
budou děti hřiště již užívat. 

Počátkem října oslaví MŠ v Číbuzi 
30. výročí své působnosti. Aby mateřská 
škola byla ještě krásnější,  nechali jsme 
opravit venkovní  fasádu a parapety 
nátěrem.

Další akcí je projektová příprava 
veřejného osvětlení a místního rozhlasu 
v Číbuzi. Po vichřici, která  pokácela

 a na druhou polovinu jsme získali dotaci 
ve výši 250 000,- Kč z Programu obnovy 
venkova od Královéhradeckého kraje. 

Rovněž pokračovala výstavba 
chodníku k čekárně na Výravu. 
Vzhledem ke komplikacím se stavba 
protáhla, ale od začátku školního roku 
mohou děti chodit k autobusu bezpečně 
a můžou se i schovat v nové čekárně, 
na kterou jsme také získali dotaci - 
tentokrát přes Mikroregion Černilovsko. 
Další finanční krytí jsme získali přes 
Úřad práce, a to na zaměstnání dvou 
pracovníků. O prázdninách proto 
nastoupila na údržbu zeleně a pořádku v 
obci další pracovnice. Kdo naši obec zná, 
ví, že jejich pečlivá a svědomitá práce se 
na vzhledu Libřic kladně projevila. 

O prázdninách se jednalo o dořešení 
majetkoprávních vztahů, které vyvstaly 
po provedení rekonstrukce silnice od 
Černilova po křižovatku u hospody a ani 
po dvou letech ještě nebyly ukončeny. 
V jejich rámci obec Libřice darovala 
pozemky pod silnicí kraji a na oplátku 
kraj daroval obci pozemky, které vlastnil 
podél silnice. Kontrolní výbor poté 
provedl kontrolu pozemků ve vlastnictví 
obce. Zde nás čeká ještě hodně práce. 

V září se jednalo o změnách ve 
vyhláškách o místních poplatcích 
a sběru komunálního odpadu. Byla 
zrušena vyhláška o praporu a znaku 
obce, protože v současné době musí 
být používání znaků řešeno pouze 
usnesením.

Ve spoluráci s 
místním Sborem 
dobrovolných hasičů 
bylo projednáno 
ustanovení Jednotky 
požární ochrany 
obce. Rozhodnutím 
zastupitelstva byl do funkce velitele JPO 
jmenován Josef Kumprecht ml.

Za zastupitelstvo obce Eva Hynková 

Obec Skalice
Informace pro občany 

z Obce Skalice

Chtěla bych touto cestou informovat 
občany o akcích, které již byly 
v letošním roce v obci uskutečněny, 
nebo proběhnou do konce tohoto roku. 
Na jaře v době vegetačního klidu 
odborná firma prořezala lípy na hřbitově 
v Číbuzi a ve Skaličce rovněž lípu

tedy uskutečněna bez potřeby 
úvěru. Obec získala dotace od 
Královéhradeckého kraje, odboru 
životního prostředí a zemědělství ve 
výši 2 125 tisíc Kč na kanalizaci a 
vodovod. Dále obec získala příslib 
dotace od Ministerstva pro místní 
rozvoj ve výši 1 200 tisíc Kč na 
vybudování infrastruktury.

• Z a s t u p i t e l s t v o 
schválilo žádost na 
Policii ČR o dopravní 
omezení v lokalitě 
„U Zvoničky“ a 
to hlavně omezení 
rychlosti a hmotnosti 
vozidel.

• Byl projednán prodej zbývající 
parcely p.č. 1749/7. Zastupitelstvo 
rozhodlo o prodeji po dokončení 
inženýrských sítí.

• Byla schválena úprava rozpočtu: 
příspěvek na děti, které navštěvují 
MŠ v Jeníkovicích ve výši 
10 000,- Kč, investiční příspěvek 
na dovybavení dětského hřiště 
za školou ve výši 15 172,- Kč 
a neinvestiční příspěvek na 
květináče ve výši 43 345,- Kč (oba 
příspěvky jsou pro Mikroregion 
Černilovsko, který zajistil na tyto 
akce prostředky). Květináče jsou 
určeny do lokality „U Zvoničky“. 
V současné době jsou již prolézačky 
na hřišti namontované, zbývá pouze 
doladit terén. 

• Na základě diskuze o dopravním 
omezení v nové lokalitě bylo pro-
jednáno také snížení rychlosti při 
vjezdu do obce od Třebechovic p.O. 
a posunutí dopravní značky s ozna-
čením začátku obce dále před obec. 
Požadavek bude zaslán Policii ČR.

Obec Libřice
Z činnosti zastupitelstva 

obce Libřice

V červnu bylo 
vypsáno výběrové 
řízení na dodavatele 
opravy komunikace ke 
sportovnímu areálu. 

Z přihlášených firem byla vybrána 
firma Stavoka, která v současné době 
akci realizuje. Předpokládané náklady 
se pohybují okolo 500 000,- Kč. 
Polovinu financujeme z vlastních zdrojů 
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1. pol. 2007 a očekávaná skutečnost 
celoroku. Na základě výsledku 
byl omezen nákup materiálu, 
služeb a ostatních osobních výdajů 
nezařazených do rozpočtu 2007;  
vypracována a předána žádost na 
MM HK o vypouštění odpadních 
vod do vod povrchových za obec 
Výrava;

- v srpnu ZO rozhodlo o pozastavení 
některých projektů (akcí) z důvodu 
nedostatku finančních prostředků; 
schváleno výsledné stanovisko ke 
Studii využití budovy bývalé školy; 
schválena směrnice č.4 ve věcech 
vedení kroniky obce;
Zápisy a usnesení ze zasedání zastupi-

telstva jsou zveřejněny na  „www.vyrava.cz“

Zprávy z obecního úřadu

-  v červnu byla přerušena oprava 
chodníků IV. etapa, z důvodu 
nepřidělení dotace z POV; byla 
zahájena svépomocná výstavba tratě 
na útok pro hasiče;

- v červenci byla obecní cesta „Pod 
Hřiby“ předána dodavatelem stavby 
zadavateli;

- v srpnu byla připravena dopadová 
plocha a zahájena dodávka a montáž 
dětského hřiště dodaného přes 
Mikroregion Černilovsko; 

- pravidelně se konaly kontrolní dny 
stavby obecní cesty k biocentru „V 
Ráji“

Ing František Schwarzer, starosta

KNIHOVNA V LIBNÍKOVICÍCH
Dny se nám krátí a zdá se téměř 

neuvěřitelné, že tomu je jen pár dnů, 
co každou prázdninovou středu přibíhal 
houf dětí v šortkách a s pihami na tváři. 
Tak tak jsme ještě s našimi malými 
školáky stihli nabatikovat trička do 
tělocviku a už je tu škola.

Trička se všem malým umělcům 
moc zdařila, metoda nasypání několika 
barev na mokré bílé tričko a následné 
zapečení v mikrovlnce přinesla nečekaná 
umělecká díla (sama bych do takových 
kombinací nikdy nešla – dobře mi tak). 
Výsledek byl vždy neuvěřitelně hezký. 

čistou a děláme to pro nás  pro všechny. 
Pokud budete mít nějaké nápady nebo  
náměty, co by se v našich obcích mělo 
udělat, informujte nás o nich.

Eva Ornstová, starostka

Obec Smržov
Smržov má nové internetové 

stránky

Obec Smržov má od července 
v provozu  nové internetové stránky. 

Na stránkách www.smrzov.cz  
mají občané Smržova a Hubílesa, 
ale i ostatní zájemci,  možnost 
získat nejen informace o 
aktuálním dění v obou obcích, 
ale i informace z jejich historie.

Zároveň obecní úřad sděluje, 
že občané mají možnost  na 
internetových stránkách bezplat-
né inzerce. Této možnosti mohou 
využít i podnikatelé k nabídce 
svých služeb.   

Obecní úřad uvítá  náměty, 
připomínky a názory k současné podobě 
stránek, jakož i samotné příspěvky, 
které mohou obsah  stránek obohatit.  
Články, inzeráty a další písemnosti ke 
zveřejňování včetně fotografií je možno 
zasílat na adresy: info@smrzov.cz, 
smrzov@smrzov.cz či doručit  
v listinné podobě  na obecní úřad. 

Dagmar Klásková

Obec Výrava
Zprávy ze zasedání 
zastupitelstva obce

Na třech zasedáních zastupitelstva 
obce (červen až srpen) bylo projednáno 
25 bodů obsažených v usnesení, které 
zastupitelstvo obce vzalo na vědomí a 
13 bodů podléhalo schválení z čehož 
vyjímáme:
- v červnu byl doplněn a schválen 

koncept Územního plánu; starosta 
obce předložil návrh a ZO vzalo 
na vědomí rozpracování přípravy 
obce a občanů k podání přihlášky 
do soutěže Vesnice roku 2008 a 
přihlášky do soutěže Zlatý erb 2008;

- v červenci byl dopracován a 
zveřejněn vlastní „Program rozvoje 
a obnovy obce Výravy“; předložen 
a projednán rozbor hospodaření za 

sloupy  a přetrhala vedení, je nezbytně 
nutné opravu provést. Ta se uskuteční 
v příštím roce, protože i na ni jsou  
potřebné vysoké finanční náklady, 
stavební projekt a stavební povolení. 

V příštím roce plánujeme výstavbu 
nových boxů na tříděný odpad ve 
Skaličce na kopci a dále u hřbitova 
chceme vybudovat box na smíšený 
odpad a plasty. Ve Skaličce chceme 
umístit kontejner na bioodpad. 

Zastupitelstvo při  kontrole všech 
částí  obce  20. července zjistilo, že 
někteří občané nedodržují Obecně 

závaznou vyhlášku Obce Skalice č. 
11/2003 o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství. Občané,  kteří 
byli doma, byli vyzváni na místě o její 
dodržování, ostatní pak byli vyrozuměni 
písemně. Zastupitelé budou znovu tuto 
kontrolu provádět v průběhu podzimu. 

Někteří občané nám znečisťují 
veřejná prostranství ukládáním odpadů 
ke kontejnerům na tříděný odpad. Pro 
některé se to stalo pravidlem a objevují 
se různé odpady u Holečkových ve 
Skalici. Bohužel se nedaří zjistit, kdo 
tam odpady vyváží. Obec každým 
rokem zjara, většinou v dubnu, na své 
náklady  přistavuje   velkoobjemové 
kontejnery, do kterých mohou všichni 
umísťovat odpad, kromě nebezpečeného 
odpadu. Svoz nebezpečného odpadu pro 
občany bezplatně (náklady hradí  obec)  
zajišťuje firma Ladislava Runda, a to 
2x do roka. Proto všechny žádáme, aby 
odpady umísťovali pouze do těchto 
svozů a neznečisťovali nám veřejné 
prostranství. Snažíme se v obci udržovat 

Cesty k vědění
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Celé akce se zúčastnilo pět holčiček a 
tři chlapci. Jen doufám, že se batikování 
všem dětem líbilo přinejmenším tak jako 
mně a že mě v tom nenechají samotnou 
ani příští rok.

Stejně jako v minulém roce 
s příchodem září děti vystřídají babičky. 
Mají už konečně trochu více času a chtějí 
si po letní práci na zahrádce odpočinout 
s knihou v ruce. Moc se na Vás těším.

Zdeňka Hatinová, knihovnice

POD ŠKOLNÍ STŘECHOU
Z historie MŠ v Číbuzi

Když se rozhodovalo o tom, co 
s bývalou ZŠ v Číbuzi, uvažovalo se 
mimo jiné o zřízení okresního archivu. 
Naštěstí zvítězila myšlenka zachovat 
původní určení budovy, a tak byla dne 
7.6.1976 dána do provozu mateřská 
škola, která poskytla své prostory 
mnoha předškolním dětem z okolí. 
První ředitelkou byla Danuše Andělová, 
učitelkou Helena Šestauberová a ve 
třídě měly 30 dětí. Školnicí byla paní 
Vlasta Krejčová a kuchařkou paní Marta 
Sedláčková, obě z Hubílesa.

Ve školním roce 1977/1978 už to 
bylo 65 dětí ve dvou třídách, počet 
posílilo 15 dětí zaměstnanců OÚNZ a 
12 dětí zaměstnanců Spojů HK. To už na 
školu nastoupila Dagmar Antoníčková, 
která byla po odchodu původní 
ředitelky jmenována do funkce, a s ní   
v pedagogickém sboru byly důchodkyně 
Marie Lhotáková a Milena Krámová, 
obě z Hradce Králové. Protože se zvýšil 
počet dětí, bylo potřeba i více provozních 
pracovnic a tak k původním přibyla 
Marie Grošková do kuchyně, později ji 
vystřídala Magdaléna Fabiánová.

Školou prošlo mnoho učitelek (Petra 
Miklová, Ivana Cölbová, Miroslava 
Francová, Renata Řeháková, Dagmar 
Sejkorová, Lenka Brožová, Vladimíra 
Vebrová, Svatava Absolonová, Hana 

Nádvorníková, Stanislava Kvíčerová, 
Lenka Ferbasová, Carmen Horáková, 
Daniela Langrová, Pavlína Krejčová, 
Dana Adamírová), i provozních 
pracovnic (Hana Macková, Květoslava 
Divecká, Zdeňka Marková, Naďa 
Špačková, Helena Krejčová) a zároveň 
s nimi se objevovaly tu silnější, tu slabší 
ročníky dětí.

Aby se všichni cítili 
dobře a bezpečně v naší 
mateřince, bylo za léta 
provozu provedeno 
mnoho oprav, změn a 
údržeb. Škola vždycky 
poskytovala to nejlepší 
svým zaměstnancům 
i svěřeným dětem. 
Hledali jsme způsob, 
jak uplatnit nové 
pomůcky, nové metody 
práce, protože jsme 
vycházeli z filozofie, 
že pokud chceme 
podporovat rozvoj společnosti, musíme 
vychovávat šťastné, svobodné lidi, 
kteří se nebojí říct svůj názor, dovedou 
převzít odpovědnost za to, co dělají, 
umějí se rozhodnout pro to, co je pro ně 
nejlepší a kteří mají v úctě ostatní.

To vše se nám dařilo proto, že lidé, 
kteří zde pracovali, měli svou práci 
rádi a dali do ní více než jim stanovil 
pracovní řád.

V dřívějším období jsme se zaměřili 
na stavební úpravy, rekonstrukce – ať 
už to byla kuchyně, sociální zařízení, 
výstavba septiku, lapolu, čističky 
odpadních vod, stropy, nové omítky, 
podlahy – dlouhodobý boj proti vlhkosti, 
až k nové střeše a půdní vestavbě dvou 
bytů…

V současné době je ředitelkou 
Lenka Kerhartová, její zástupkyní Bc. 
Dana Adamírová a  učitelkou Jana 
Audrlická, vedoucí ŠJ Vlasta Krejčová, 
kuchařkou Naďa Špačková a školnicí 
Zdeňka Marková a škola stále kvete, 
protože „staronové“ osazenstvo se 
snaží o vytvoření příjemného prostředí 
ke spokojenosti všech, kteří školu 
navštěvují.

Do dalších let přeji všem 
zaměstnancům, ať se v prostředí školy 
cítí co nejlépe a dosahují co nejlepších 
výsledků ke spokojenosti dětí i jejich 
rodičů.

Dagmar Antoníčková

Den otevřených dveří v MŠ Číbuz

Mateřská škola oslavila v říjnu 30. 
výročí a k této příležitosti se konal 
„Den otevřených dveří“ pro veřejnost. 
V pátek 5.10. odpoledne a v sobotu 6.10.
dopoledne si mohli všichni, kteří se přišli 
podívat, školu prohlédnout. Umožnili 
jsme jim prohlídku všech prostor ve 

škole i na  školní zahradě. Pro děti a 
rodiče, kteří navštěvují mateřskou školu 
v tomto školním roce, jsme zajistili 
na sobotu odpoledne zábavný pořad 
zpěvačky a moderátorky Inky Rybářové. 
Nechybělo ani slavnostní posezení se 
všemi členy zastupitelstva obce Skalice. 

Pozvali jsme i bývalé zaměstnance, 
kteří se za dobu 30 let ve škole 
vystřídali, ať již jako učitelky nebo 
provozní zaměstnanci. Společně s námi 
mohli zavzpomínat na dobu prožitou ve 
škole a prohlédnout si kroniku školy, 
kde mohli najít i tu svoji fotografii.

Snažili jsme se vyzdobit školu tak, 
aby se všem návštěvníkům u nás líbilo. 
Ve spolupráci se zřizovatelem školy 
se nám podařilo vybavit třídy stoly a 
židlemi, umývárnu věšáky na ručníky, 
šatnu novými značkami pro děti, na 
pískovišti došlo k výměně písku a na 
zahradě k nátěru zahradního domku 
a k dalším jiným drobným úpravám a 
opravám.

Paní starostka Eva Ornstová zajistila 
částečnou opravu budovy a nátěr omítky 
a tím se celá mateřská škola proměnila.

Kdo z vás jste mateřskou školu 
nenavštívili, můžete se podívat, jak to 
ve škole vypadá dnes prostřednictvím 
fotografií.

Lenka Kerhartová

Další fotografie z MŠ v Číbuzi najdete 
na straně 2.
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Školská reforma – už je tady!?

Začal nový školní rok a my jsme 
přivítali  před budovou naší librantické 
školy 9 nových prvňáčků. Ve tvářích 
jim byla vidět jako každý rok nervozita, 
radost i očekávání. 

Očekávání, co přinese nový školní 
rok, má letos i široká veřejnost .

Ve sdělovacích prostředcích a 
médiích slyšíme a čteme : „Revoluce ve 
školství“,  „Největší reforma školství od 
dob Marie Terezie“, atd... Dovídáme se, 
že se žáci díky klíčovým kompetencím 
budou od nového školního roku ve škole 
cítit příjemně, že se naučí pracovat 
s různými zdroji informací, že  budou 
svět poznávat v souvislostech a nabyté 
vědomosti využívat ve svém budoucím 
životě.

Někteří by si mohli klást otázku, co 
se tedy ve školách dělo dodnes. Opravdu  
díky několika set stránkovým Školním 
vzdělávacím plánům plným teoretických 
termínů a líbivých frází  budou najednou 
školy úplně jiné?

Někdo už možná nabyl dojmu, 
že v prvních a šestých ročnících, 
kterých se zatím reforma týká, budou 
kreativně řešit problémy, rozvíjet vlastní 
schopnosti s osvojenými vědomostmi 
a dovednostmi a kooperovat pomocí 
komunikativních kompetencí. Zatímco 
ostatní ročníky se budou muset podle 
starých direktivních osnov mechanicky 
a pamětně „biflovat“ encyklopedické 
znalosti.

Tak to samozřejmě není. Myslím 
si, že letošní školní rok se nebude nijak 
podstatně lišit od toho loňského. Vždy 
nejvíce záleží na konkrétním učiteli, na 
jeho přístupu k dětem a výuce. 

A těch dobrých a kvalitních učitelů je 
určitě stále dost. 

P. Kubíček, ředitel školy

POD ČERNILOVSKOU ŠKOLNÍ 
STŘECHOU

Školní kuchyň

Během letošních letních prázdnin 
proběhla ve škole rozsáhlá rekonstrukce 
prostor školní kuchyně včetně 
jejího vybavení a vzduchotechniky. 
A od září byla dána do zkušebního 
provozu.

Kuchyň s jídelnou se tak stala 
moderním stravovacím zařízením, 
splňujícím ty nejpřísnější 
hygienické, ale i estetické normy.

Za všechny strávníky děkuji 
představitelům obce za poskytnutí 
finančních prostředků na zmíněnou 
rekonstrukci a za starosti s ní 
spojené a firmě PIS Projektservis za 
zhotovení celého díla.

Mgr. Aleš Páv, ředitel školy

Sokolníci na školním hřišti

Na sklonku školního roku a jarního 
období v letošním roce, kdy teploty 
stoupaly až ke 30 stupňům, připravili 
černilovští myslivci pro školáky velmi 
zajímavou přednášku o sokolnictví.

Přednáška se uskutečnila ve stínu lip 
na hřišti a přednášejícím byl předseda 
Klubu sokolníků Ing. Petr Zvolánek. 
Přivezl na ukázku dva nádherné rarohy 
velké, dravce, kteří patří mezi silně 
ohrožené populace našich největších 
sokolovitých dravců. Děti se dozvěděly, 
že raroh velký je větší než sokol 
stěhovavý, jeho zvláštností jsou bledě 
modré nohy, které do tří let zežloutnou. 
Dospělý samec váží přes tři čtvrtě  
kilogramu, samice přes jeden kilogram 
a mnoho dalších zajímavostí. Přednáška 
byla velmi poutavá a děti určitě zajímala 
víc, než nabývání vědomostí ve školních 
lavicích. Navíc si každý mohl vzít dravce  

na ruku, zblízka si ho prohlédnout. Dnes 
už jsou zřejmě tito dravci vypuštěni na 
svobodu – do volné přírody. V letošním 
roce byly vypuštěni v blízkosti LČR 
v Hradci Králové tři tito dravci, a tak je 
docela možné, že je účastníci přednášky 
někdy zahlédnou vysoko na obloze.

Foto a text Vl. Prokeš

Výlet bývalé deváté třídy 
do Itálie

Po jedné třídní schůzce jsme se 
dozvěděli jako třída jednu novinku 
v podobě našeho závěrečného výletu. 
Naše třídní učitelka si pro nás připravila 
překvapení, které nám vyrazilo dech. 
Na výlet, kam jezdí třídy běžně na 
tři dny, aby tak zakončily školní rok, 
jsme měli odjet do campu Cessenatico 
v Itálii! Těšili jsme se už půl roku 
dopředu. Pak přišel den, kdy jsme se 
sešli před školou, abychom naložili 
svoje zavazadla a vyrazili na cestu přes 
Čechy, Rakousko a Itálii. V autobuse 
jsme se pohodlně usadili a vyrazili. 
V noci na hranicích s Rakouskem 
jsme se dozvěděli zajímavou zprávu. 
Byli jsme o několik kilo těžší. Po 
vyčerpávajících hodinách a probdělé 
noci jsme se ocitli v Itálii a koukali na 
moře. Dojeli jsme do campu, kde na nás 
čekaly karavany. Bylo strašné horko a 
po ubytování jsme se převlékli a běželi 
se podívat na pláž. Myslím, že nepohodlí 
a další následky týkající se zkroucení 
v autobusových sedačkách stálo za to! 
Pohled na písečnou pláž, krásné moře 
a sluníčko nám hned zvednul náladu a 
my běželi do moře. Tam jsme vydrželi 
do odpoledne, potom jsme museli 
odejít na večeři. Po některých reakcích 
na kynuté knedlíky jsme možná měli 
zůstat na pláži. Než jsme šli zalehnout 
do karavanů, dospat minulou noc, šli 
jsme se projít do městečka kousek od 
campu na tržnici. V noci nám bylo vedro 
a všude byly tisíce komárů, takže jsme Zahájení školního roku 2007/08 - barevně na straně 2. 
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ráno byli poštípaní. Při snídani jsme 
zjistili, že někdo podcenil slunce u 
moře a nemazal se. Výsledek vypadal 
zajímavě. 

Ráno jsme šli na 
pláž, kde bylo opět 
plno lidí, ale jinak 
to nemělo chybu. 
Po obědě nás vzala 

paní učitelka do bazénu nedaleko našich 
karavanů. Tam jsme chvilku čekali, než 
nás pustí dovnitř, protože místní plavčík 
nejspíš neměl svůj den. Paní učitelka mu 
ale domluvila a během pěti minut jsme 
se už všichni váleli ve vířivkách a kluci 
si vyzkoušeli i vodní aerobic. Po večeři 
jsme hráli hry, které musel každý karavan 
vymyslet. Nakonec jsme se všichni 
bavili. Jenže jsme byli všichni strašně 
od písku, tak jsme vlezli pod sprchy a 
hned do postele. V pondělí jsme na 
pláži objevili stánek s ovocem, a tak 
jsme si tam chodili těsně před obědem 
pro nektarinky, jahody a někdo si 
koupil půl melounu! Odpoledne jsme 
si to namířili k bazénu a po večeři 
do přístavu. Bylo teplo a procházka 
městem byl skvělej nápad. Potom jsme 
dostali rozchod po městečku, kde bylo 
plno restaurací, cukráren a obchodů. 
Když se stmívalo, tak jsme se sešli u 
náměstí a odešli do campu. 

Ráno jsme na pláži hráli volejbal 
nebo se procházeli 
kolem moře po písku, 
kde vykukoval milion 
krásných naplavených 
mušlí. Odjeli jsme 

dřív, protože po obědě jsme jeli na výlet 
do Italia in Miniatura. Byl to zážitek! Na 
místě bylo nesčetně atrakcí, zmenšené 
památky a dokonce i Benátky, které 
vypadaly kouzelně! Jedna z atrakcí byla 
navštívená nejmíň dvacetkrát. Byla to 
dráha, kde protékala voda a jezdilo se na 
kládách. Frontu sem tvořila hlavně naše 
třída. V parku byla dokonce Eiffelova 
věž. Po příjezdu jsme se sebrali a vyrazili 
na pláž, kde nikdo nebyl a moře bylo jen 
a jen pro nás. Koupali jsme se při západu 
slunce a potom nás vzala paní učitelka 
na diskotéku do vedlejšího campu. Jenže 
Italové poslouchají zřejmě jinou hudbu  
než tady v Čechách! Ale i přesto jsme 
si to tam užili. Po odchodu dlouho po 
večerce jsme šli hned do karavanů. 

Ve středu byla půlka výletu za námi. 
Na pláži jsme stavěli z písku výtvory, 
které se měly podobat včerejšímu 
zážitku z památek… no realita byla však 

jiná. Někdo stavěl Koloseum, někdo 
hrad s mořskými řasami, kluci postavili 
něco, co se odlišovalo úplně vším… 
Vykopali jámu hlubokou asi metr, ve 
které byla voda. Po polední pauze se 
někdo opaloval, nebo jsme nedělali nic. 
Odpoledne na pláži pobíhali černoši 
a nabízeli tetování, něco co mělo 
připomínat stříbro a jeden si vystavil 
kabelky do písku. Příliv moře ho nejspíš 
vůbec nezajímal… Po večeři jsme hráli 
hry a šli jsme spát. 

Ve čtvrtek se to všechno blížilo ke 
konci, jenže nám se ještě domů nechtělo. 
V deset ráno jsme jeli na další výlet. No 
my spíš šli, protože to bylo kousek od 
campu. Jmenovalo se to Atlantica. Byl to 
vodní zábavný park. Jak jsme přišli, tak 
se všichni vrhli na prudkou skluzavku, 
nebo na tobogány. Vozili jsme se po 

kruzích, které jezdily po proudu kolem 
celého parku. Všude bylo plno lidí a 
strašné horko. Po výletu na nás čekala 
výborná večeře! Všichni se narvali 
k prasknutí. To jsme ale neměli dělat, 
protože večer nás paní učitelka pozvala 
na pizzu, která byla skvělá. Seděli jsme 
v krásné restauraci a nechtělo se nám do 
campu.

Ráno jsme se probudili do posledního 
dne. Na pláži si skoro každý sbíral 
mušle, protože byly tak nádherné a bylo 
škoda je tam jen tak nechat. Někdo si 
jich nabral skoro plnej baťoh. Užívali 
jsme si poslední den na pláži a teplíčko, 
které nás už brzy opustí. Po obědě jsme 
dorazili k bazénu a vychutnávali si 
vířivky. Před večeří jsme dostali volno, 
a tak se šel někdo projít do města nebo 
na pláž, kde pomalu ale jistě zapadalo 
slunce. Večer jsme měli v campu 
diskotéku a skupinka břišních tanečnic 
nám ukázala vážně „zajímavou“ show!! 
Po představení jsme šli do karavanů a 
někdo si už začal balit věci, protože zítra 
jsme měli odjíždět. Takže jsme v našich 
postýlkách spali naposled. 

Protože večer jsme šli pozdě spát, 
ráno se nám nějak nechtělo ven. Asi 
v sedm hodin už přijely autobusy 
s dalším zájezdem. Museli jsme vstát 

a jít si zabalit věci, uklidit si po sobě  
karavany a vystěhovat se ven. Po téhle 
akci, která nám zabrala asi dvě hodiny, 
jsme odešli ještě k bazénu. Naposledy 
jsme se podívali na vodní aerobic, 
protivného plavčíka, vířivky a odešli 
na oběd. Potom jsme se šli ještě projít 
do města, na pláž a na zmrzku. Ve čtyři 
už jsme si rvali kufry do zavazadlového 
prostoru a kuchařky nám nezapomněly 
dát s sebou balíček jídla na cestu. Myslím 
si, že jsme se už všichni těšili domů. I 
když tam na nás čekala jen škola, hnusný 
počasí, ale taky rozlučák a prázdniny! 

Vraceli jsme se opálení a plní nových 
zajímavých zážitků. Na tenhle výlet asi 
jen tak nezapomeneme. Na prostředí, 
kam bychom se společně nikdy nedostali 
bez paní učitelky. Na počasí, které nám 
přálo celých deset dní, čísté teplé moře, 

horký písek pod nohama a milé Italy, 
ale i noci ztrávené s komáry, budíček 
před osmou a kraby. Když jsme 
vyjížděli z campu, naposledy jsme 
se rozhlédli po moři a jeli po dálnici 
směrem k Černilovu… V noci nejspíš 
nikdo nespal a ráno v osm jsme se už 
blížili k Hradci. U školy na nás čekali 
rodiče a odvezli si nás domů.

Bez odvahy a důvěry paní učitelky 
Hofmanové bychom nikdy nezažili výlet 
se třídou dál než za hranice republiky!

Za účastníky zájezdu 
Bára Mikysková

Poděkování

,,Mušketýrský příběh skončil a 
kordy utichly...” Teď už nás hřejí jen 
vzpomínky na uplynulých devět let a 
především na jeden dojemný rozlučovací 
červnový den deváté třídy, do kterého 
paní učitelka Mgr. Jana Hofmanová dala 
velký kus svého srdce. Rádi bychom 
jí tedy dodatečně jménem rodičů a 
bývalých žáků poděkovali za její péči, 
starost a za kamarádský přístup.

Rodiče bývalé 9. třídy ZŠ Černilov

Více fotografií naleznete
na straně 2 (barevně).
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Masarykova jubilejní základní škola a mateřská škola Černilov - Informace pro rodiče

Telefonní čísla: 
základní a mateřská škola 495 431 118 + provolby */
mateřská škola mobil 739 035 379
školní jídelna  495 431 478
*/ viz článek “Telefonní spojení školy”

Číslo účtu školní jídelny: 192 533 046/0300

Přestávky ve škole:
      1. stupeň       2. stupeň
   7.40  -    8.00    7.40  -    8.00
   8.45  -    8.55    8.45  -    8.55
   9.40  -  10.00    9.40  -  10.00
 10.45  -  10.55  10.45  -  10.55
 11.40  -  12.45  11.40  -  11.50
 13.30  -  13.40  12.35  -  13.20
 14.25 konec vyučování 14.05  -  14.10
    14.55 konec vyučování

Úřední hodiny:
- v kanceláři školy
     Po 7.00  -  9.00 
     Út 8.00  -  9.00 12.00  -  14.00
     St 7.00  -  9.00 12.00  -  14.00
     Čt 7.00  -  9.00
     Pá 7.00  -  9.00

- vedení školy - po předběžné telefonické dohodě
- ped. pracovníci - o přestávkách, po předběžné 
     telefonické dohodě odpoledne
- výchovná poradkyně - čtvrtek 15.00 - 16.00 hodin,
              nebo po předběžné tel. domluvě

Prázdniny:     podzimní           25.10. - 26.10.2007               Pedag. rady:   3.9.2007      Rodič. schůzky:     6.11.2007
           vánoční           22.12. -     2.1.2008         30.10.2007               8.1.2008
           pololetní                  1.2.2008           17.1.2008           15.4.2008
           jarní           3.3.     -     9.3.2008                       8.4.2008             3.6.2008
           velikonoční          20.3.   -   21.3.2008                  19.6.2008  
           hlavní           30.6.   -   31.8.2008         

Pravidla sběru starého papíru      Termíny sběru:         1. den      7.00 - 7.55
Starý papír je nutno třídit do následujících skupin a převázat provázkem: 4. - 5.12.2007       15.00 - 17.00
1. noviny, časopisy, knihy bez tvrdých desek (tvrdé desky nutno odstranit) 8. - 9.1.2008
2. sjetiny z počítače bez kopíráků      11. - 12.3.2008         2. den      7.00 - 7.55
3. ostatní - karton, tvrdé desky z knih     6. - 7.5.2008     
         24. - 25.6.2008
Sběr kaštanů 20.11.-21.11.2007

Přijímací zkoušky
21.4.2008  -  1. kolo přijímacích řízení ke studiu na středních školách a nižších stupňů víceletých gymnázií
8.2. - 9.2.2008  -  zápis dětí do ZŠ Černilov
14.3. - 15.3.2008  -  zápis dětí do MŠ Černilov

Informace k výuce Tv
V podzimních a jarních měsících probíhá přednostně v rámci plnění učebních osnov a otužování žáků výuka Tv venku. 
Dohlédněte, prosím Vás, na vhodné oblečení Vašich dětí vzhledem k venkovním teplotám.

Telefonní spojení do všech součástí školy:
společné telefonní číslo 495 431 118, 

po vyzvání operátorky zvolit příslušnou provolbu

Sborovna 1. stupeň - provolba 13
          p. uč. Cachová Martina  p. uč. Filipová Dana
          p. uč. Javůrková Lenka  p. uč. Kollátorová Jana
          p. uč. Kovářová Iva  p. uč. Suntychová Naďa
          p. uč. Šrámková Eva p. uč. Štefcová Jitka
          p. uč. Vávrová Jitka

Sborovna 2. stupeň - provolba 14
          p. uč. Blatníková Kateřina    p. uč. Hofmanová Jana
          p. uč. Najmanová Marcela    p. uč. Skalický Mojmír
          p. uč. Ulrichová Zdeňka   p. uč. Vaňková Dana

Sborovna 2. stupeň - provolba 15
          p. uč. Hladíková Petra p. uč. Hoffmannová Dana
          p. uč. Hlávková Mirka p. uč. Nováková Julie
          p. uč. Smolíková Bohumila p. uč. Volencová Eva

Vedení školy - provolba 11

Kancelář školy - provolba 12

Školní jídelna - samostatné číslo 495 431 478 nebo společné    
                          číslo 495 431 118 a provolba 16

Mateřská škola
1. třída (p. uč. Novotná Naděžda, Slánská Irena) - provolba 21
2. třída (p. uč. Beckerová Jitka) - provolba 22
3. třída (p. uč. Rychtaříková Alena, Svobodová Zd.) - prov. 23
4. třída (p. uč. Imlaufová Blanka, Králíčková Iva) - provolba 24
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K zamyšlení

POHLED DO HISTORIE
Září 1938

S i t u a c e 
v Evropě v roce 
1938 byla velice 
napjatá. V Německu 
sílí nacistické hnutí, 
Hitler stupňuje 
stále své požadavky 

proti ČSR. V našem pohraničí sílí i 
henleinovské hnutí, stále silněji zní 
požadavky sudetských Němců „Ein 
Volk, ein Reich, ein Führer“ – Jeden 
národ, jedna říše, jeden vůdce.

12. září 1938 veřejně vystupuje 
Hitler s požadavkem práva sebeurčení 
pro české pohraničí. 18. září se pak 
dostavují na Hrad k presidentu Benešovi 
zástupci Francie a Velké Británie a žádají 
ČSR, aby přijala Hitlerovy požadavky. 
Hitler ale stále stupňuje své požadavky 
a českosl. vláda vedená Hodžou padá. 
Na přání lidu se ujímá vlády zborovský 
hrdina gen. Jan Syrový a ten vyhlašuje 
23. září 1938 všeobecnou mobilizaci. 
Československá armáda nastupuje do 
zbraně a obsazuje pohraničí. Obsazeny 
jsou i pevnosti, i když nebyly plně 
dokončeny. Československá vláda 
odmítá Hitlerovy požadavky.

Následuje 29. září 1938 – tragický 
Mnichov. Československo je odsouzeno 
předat pohraniční území Německu, 
Maďarsku, Polsku (územní požadavky 
odmítá Rumunsko slovy svého krále: „Z 
kradeného nic nechci.“).

Naše armáda opouští pohraničí a 
pevnosti. Poslední „K poctě zbraň!“ 
V podzimním slunci se lesknou bodáky 
na puškách statečných pěšáků, na tvářích 
vojáků stékají slzy bolesti…

„My se ale vrátíme!“
Nastávají chvíle nejtěžší. Čeští lidé 

opouštějí pohraničí, často odcházejí a 
v ruce nesou jen to nejnutnější. Utrpení 
národa je dokončeno! Kdo tyto chvíle 
nezažil, těžko dnes asi pochopí…

Československé pevnosti
V době sílícího nebezpečí ze strany 

hitlerovského Německa, začala naše 
republika po vzoru slavné Maginotovy 
linie ve Francii stavět v roce 1934 
pevnostní systém na hranicích státu.

Systém měl být plně dokončen 
v roce 1951. V rámci výstavby mělo být 
vybudováno 16 tisíc lehkých objektů a 
1300 kusů objektů těžkého opevnění. 
Systém byl budován na hranicích Čech, 
Moravy, Slezska, jižního Slovenska a 
Podkarpatské Rusi. Po roce 1938 – do 
zářijové mobilizace, bylo dokončeno 
10 tisíc lehkých a 263 těžkých objektů. 
Železobetonové zdi měly sílu 3,5 m a 
hloubku 50 m, 125 schodů.

Nejtěžší pevnosti byly vybudovány 
u Náchoda – Dobrošov a v Orlických 
horách u Červené Vody – pevnost 
„Bouda“. Velké pevnosti zakončené 
pancéřovými zvony a houfnicemi 
s dostřelem 12 km mohly klást nepříteli 
odpor 3 měsíce. Jaké měly vybavení? 
Elektrárny, sklady pohonných hmot, 
ošetřovny, kotelny, sklady zbraní.

Osádku těžkých pevností tvořilo 
316 vycvičených mužů a 90 příslušníků 
pěchoty ke střežení.

Němci měli snahu opevnění zničit. 
Marně. Demontovali pancéřové zvony 
– 380 tun kvalitní oceli přišlo do šrotu.

Malé pevnosti, řopíky, byly určeny 
pro jedno pěší družstvo – 10 lidí.

Zajímavé je to, že Němci využili 
pevností v roce 1945 proti postupující 
Sovětské armádě.

Jaký je osud opevnění dnes?
Od roku 1995 jsou pevnosti kulturní 

památkou. Vytvořilo se sdružení 
„Bunkrlogové“, které se snaží opevnění 
zachránit a zpřístupnit jako historickou 
památku veřejnosti – Dobrošov, Bouda.

Na stavbě opevnění našlo práci i 
mnoho našich občanů.

Vzpomínám a přemýšlím, kolik 
našich občanů, kteří stáli se zbraní 
v ruce v roce 1938 na hranicích, dosud 
žije. Jedním z nich je p. Bedřich Kareš, 
který žije v Praze a v roce 1938 byl 
příslušníkem slavného 4. pěšího pluku 
Prokopa Velikého v Hradci.

„My se vrátíme!“

Miroslav Kudyvejs

NÁŠ FEJETON
Chléb budiž pochválen...

Léto vrcholí a na 
polích se rodí nový 
chléb. Lány obilí 
zlátnou a to je znamení, 
že budou brzy žně. 
Naši hospodáři 

říkávali, že žně začínají kolem naší pouti 
– třetí neděli v červenci. Nejdříve uzrálo 
žito, potom ječmen a žně vrcholily 
sklizní pšenice. V letošních tropických 
parnech obilí rychle dozrálo, do polí 
vyrazili šikovní chlapci s kombajny, 
traktory a nákladními vozy a aniž jsme 
to pozorovali, pod jejich šikovnýma 
rukama začal boj o zrno, který byl rychle 
dokončen. Místo obilných lánů zůstaly 
zorané lány strnišť. Obilí zmizelo do 
sil a je zárukou nového chleba. Budiž 
pochválen!

Ale mé vzpomínky zalétají do dob 
žní dávné minulosti. Již dlouho před 
žněmi hospodáři připravovali žebřiňáky, 
kola vozů mazali kolomazí, na mlatech 
stodol ustavili mlátičky a nezbytní 
sekáči připravovali své hrabny a klepali 
kosy. I oni museli být připraveni a na své 
náčiní byli i náležitě pyšní. Nikomu je 
nepůjčovali, protože „kosa, fajfka a žena 
se nepůjčují“.

Konečně přišel onen kýžený den, 
kdy kosy sekáčů zazvonily svou píseň 
do zlatých klasů. Pole se hemžila lidmi, 
protože v této době bylo každé ruky 
třeba. Pomocníci 
odebírali pokosené 
obilí, kladli je na 
povřísla a snopy 
mistrně zavazovaly 
ženy roubíky. A 
navečer se již na 
polích objevily první mandýlky, ve 
kterých mělo obilí dozrávat. Bylo horko 
a k chuti přišel hlt studené vody, kterou 
donesly děti z četných studánek.

Je navečer, po polních cestách se 
vracejí domů ti, kteří po celý den pilně 
pracovali. Čeká práce i doma, protože 
práce v zemědělství je nekonečná. 
Konečně přichází chvíle odpočinku 
a sousedé se scházejí na táčky na 
lavičkách před usedlostmi. Hodnotí se 
úroda, denní práce… Strejcové bafají 
ze svých fajfek, jejich bezzubá ústa 
pevně svírají „mundštyk“ a do kočičáků 
doplňují zásobu vonného tabáku na 
druhý den.
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FARNÍ DEN V ČERNILOVĚ
26. srpna se konal již osmý Farní 

den a opět pod střechou stodoly. Pěkně 
vyzdobené prostranství vítalo po mši 
svaté desítky návštěvníků, kteří přišli 
shlédnout letošní program a ochutnat 
dobroty hospodyněk. Letos vystoupila 
skupina Kantoři, jejichž program měl 
velký úspěch. V kostele vystoupila 

folková skupina Terebint z Brna. I letos 
na farní zahradě byla pro děti připravena 
spousta her. Počasí přálo a tak se všem 
návštěvníkům, nejen z Černilova, ale i 
okolí, jistě nedělní odpoledne vydařilo.

Jaroslav Kudrnáč

OREL - VÝLET S DĚTMI
Tento rok se uskutečnily výlety 

dva. 10. června vyrazila skupinka 
„dlouhošlapů“ na Sněžku. Auty jsme 
se přesunuli do Špindlerova Mlýna a 
odtud přes Špindlerovku a Slezský dům, 
již po vlastních, na Sněžku. Přestože 
na začátku našeho putování trošičku 
zapršelo, výlet měl velký úspěch.

O týden později jsme navštívili 
městečko Opočno a místní oboru. Počasí 
nám opět přálo a procházka oborou 
přinesla mnoho krásných zážitků.    

Jaroslav Kudrnáč

ČERNILOVSKÝ PAŘEZ 2007
V sobotu 11. srpna 2007 proběhl 

12.ročník soutěže v netradičních 
disciplínách. Pro letošní ročník jsme 
připravili sedm z nich: Hod pařezem, 
Nohejbal, Vodu, Pití piva, Robina 
Hooda, Žranici a V pekle sudy válej. 
Na sportovním areálu „U Dolejšáku“ 
v Černilově změřilo své síly dvacet 

pět týmů, které se umístily 
v tomto pořadí:
1. Na poslední chvíli    53 b.
2. Proč !              57 b.
3. Shi sha team             69 b.
4. Wolejovky 70 b.
5. Dream team72 b.
6. Stěhováci 77 b.
7. Dalmatýnci  
    /voda 3. místo/          84 b.
8. Vypadáš skvěle       
    /voda 5. místo/          84 b.
9. Drsoň stock team    
     /voda 4. místo/         91 b.

    10. Gumídci
                        /voda 15. místo/      91 b.
    11. Mazánci              92 b.
    12. Pyrotechnici            94 b.
    13. Vančák team            96 b.
    14. Štrádovo              102 b.
    15. Švédi             104 b.

    16. Krakonošovo         110 b.
       17. Někde na dně         115 b.
    18. Notor Band            122 b.
    19. CRV             125 b.
    20. Památkáři            127 b.
    21. Karlové            146 b.
    22. Trio Jíro             148 b.
    23. Královélhotští paňáci 

              155 b.
    24. Tomášek, Lukášek a Pája 

                  156 b.
    25. Ruměnky            157 b.

Zvláštní ocenění:
Pavlík Pavel 

–  za nejpropracovanější styl v 
koulení pivního sudu

Hofman Jiří 
–  za nejstylovější ukončení 

lyžařské disciplíny, doskok  
telemarkem

Petrásek Pavel 
–  za boj s vodním živlem

Královélhotští paňáci 
–  za originální nájezd na soutěž

Soutěžní klání jsme jako každoročně 
zakončili večerním vyhlášením výsledků

To už budou po silnicích rachotit 
žebřiňáky, které budou dovážet obilí 
k mlátičkám. 

Žňový podvečer se mění v temný 
večer. Nad temnou oblohou neslyšně 
prolétl první netopýr, na nedalekém poli 
se ozval bažantí kohout… Za chvilku 
jsou i lavičky opuštěny a je třeba jít „do 
hajan“. Zítra čeká další práce, je třeba 
si odpočinout. Vesnice pomalu usíná… 
Ozývají se jen vesničtí oříškové… O 
klid vesnice se stará ponocný Doubek, 
který prochází vesnicí. Z polí vane 
opojná vůně dozrávajícího obilí…

Miroslav Kudyvejs

A  žňová  hádanka:
Jestlipak víte, co je -
 hrabna?
 kloubec?
 mundštyk?
 pohrabina?
 povříslo?
 na co se užívala žitná sláma?
 roubík?

Co se událo...

TURNAJ BUDOUCÍCH 
FOTBALOVÝCH HVĚZD

Dne 24.5.2007 se konal v Černilově 
turnaj budoucích fotbalových hvězd 
(zatím se vůbec neví, který ten hvězdou 
bude) za účasti týmů: Jaroměř, Třebeš, 
Stěžery, Černilov. 

Poděkování patří trenérovi Josefu 
Šolcovi za citlivý a profesionální přístup 
ke svým “chlapům”.

Viktor Kadaník 

Další fotky naleznete na straně 2.
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na taneční zábavě, pořádané pro 
soutěžící, sponzory a pořadatele v „Hos-
půdce U Šulců“. Dobře jsme se pobavili 
za hudebního doprovodu varhaníka 
Miloše Výborného z Hradce Králové.

Letošní ročník byl jak soutěžícími, 
tak pořadateli zhodnocen, jako jeden 
z nejlepších.

Poděkování patří všem, kteří se 
podíleli na hladkém průběhu akce, byli 
to: 

Pohostinství U Hrubých z Výravy
–  občerstvení

DJ Pavel Ferbas 
–  ozvučení areálu a hudební kulisa

Pan Hladík z Librantic 
– vyhlídkové jízdy kočárem taže-

ným koňmi pro děti
Luboš Pešek a Josef Šrámek

–  pečená prasátka „U Dolejšáku“
Honza Černý a  Víťa Wágner 

–  pečená prasátka na zábavě

Tuto akci bychom nemohli pořádat 
bez laskavého přispění sponzorů: 
OÚ Černilov, Předměřické mlýny 
– Voženílek, Betonov, Kerhart 
František, Brož Zdeněk, Zámečnictví 
– Dráha, Jeřábek, Odemo – Morávková 
Jana, MORRISCZ – Morávek Martin, 
Voborník Vladimír, RTH – Hálek 
Vítěslav, Instalatérství – Vachek, 
Kadeřnictví – Křížková Jana, Restaurace 
„U Vidliček“, Hospoda „U Matese“, 

Hospůdka „U Šulců“, Kotlant Jiří, Toi Toi 
– Hembala Jan, Hora Mont, VK Ložiska, 
Hofman Ladislav, Raiffeisen stavební 
spořitelna, Prodejna vín – Kotkovi, 
Vackovi Petr a Renata, Mix – Zdeněk 
Šafařík, HNG Bukovina, Hofman 
Zdeněk, Herzán Jiří, Turek Luboš, 
Fibiger Richard, Černý Jan, Hofman 

Jiří, Maňák Martin, 
Volejník Václav, Albert 
Jan, BR - Bernard 
Rudolf, Řeznictví – Vír 
Ludvík, QTS – Volenec 
Jiří, ARTO cz, s.r.o., 
Hanušovi Martin a 
Míla.

Přálo nám i počasí, 
asi nás tam nahoře má 
někdo rád!

Za rok 9. srpna 2008 
nashledanou se těší

Dolejšáci (foto: archiv 2006)

SJEZD ČERNILOVSKÝCH 
„ŠKOLÁKŮ“

9. června se konal sjezd školáků, 
kteří se narodili v roce 1932 v Černilově 
a okolí. Po prvním sjezdu, který se konal 
v roce 1982, byl letošní sjezd v pořadí 
desátý – jubilejní. V roce 2007 je to 
60 let od doby, kdy tito školáci opustili 
Masarykovu jubilejní školu v Černilově. 
Všichni se letos dožili 75 let. Pro 
pamětníky uvádím jména školáků za 
svobodna.

Blahopřejeme!

DĚTSKÉ RYBÁŘSKÉ ZÁVODY
Myslivecké sdružení Černilov- Újezd 

uspořádalo již 8. ročník rybářských 
závodů v sobotu 23. června 2007 pro 
děti Základní školy v Černilově. Soutěž 
se konala v krásném prostředí biocentra 
Kaltouz. Závodu se zúčastnilo 26 dětí. 
Na udici bylo uloveno celkem 3.794 cm 
ryb od bělic, karásků až po kapříky. Je to 
v historii soutěže nejlepší výsledek.

Vítěz Roman Svíčka.

Při závěrečném hodnocení obdržel 
každý z účastníků malou odměnu a 
sladkost. Ceny do soutěže věnovala 
firma SPOZA Černilov, myslivecké 
sdružení Černilov. Firma Voženílek pro 
děti věnovala chutné koláče. Myslivecké 
sdružení děkuje všem sponzorům a těší 

Fotografie ze sjezdu školáků ročník 1932 (zleva doprava, zdola nahoru):
Miluška Valášková, Jindra Kobližková, Milada Cekulová, Růžena Hájková, Lenka 
Šrámková, Růžena Morávková, Blanka Petráčková, Marie Kudrnáčová, Jaroslav 
Černý, Ladislav Smolka, Míla Kráčmarová, Jana Hojná, Vlasta Židková, Věra Slámová, 
Anna Špačková, Anežka Součková, Josef Fabián, Josef Říha, Jiří Sedláček, Josef 
Hošek, Josef Dušek, Luděk Jandík, Jaroslav Křížek a třídní učitel Miroslav Kudyvejs
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se na další setkání s mladými rybáři na 
9. ročníku v roce 2008.

Nejlepší jednotlivci:
Roman Svíčka       556 cm
Libor Pánek           545 cm
Vladimír Starý      524 cm
Dominika Vávrová  370 cm
Jiří Hebelka  324 cm

DISTANČNÍ JÍZDA NA TRATI 
ČERNILOV - NOUZOV

Čtenáři zpravodaje ČERNILOVSKO 
dobře vědí, že v Černilvě byla a je 
skupina cyklistů - penzistů, kteří 
pravidelně vyjíždějí na kolech do 
blízkého i vzdálenějšího okolí Černilova. 
Dnes do této party cyklistů přibyli i 
cyklisté z Výravy, Libníkovic, Librantic 
atd., zato místních ubylo.

Ale málokdo 
ví, že je tady i 
parta mladších 
cyklistů, dalo 
by se říci 
„recesistů“, kteří 

jezdí na kolech - veteránech úctyhodné 
trasy. Je to Klub královéhradeckých 
velocipedistů župy Černilovské 
(KKHV). Předsedou KKHV je pan 
Rudolf Bernart z Černilova, župním 
kuchmistrem, dozorcem a t. č. župním 
místopředsedou pan Ladislav Šmíd, 
rovněž z Černilova. V den, kdy se 
v Černilově pořádal první ročník akce 
Villa Alternativa, za pošmourného a 
deštivého rána, vyrážela tato parta, 
zásobená na cestu proviantem (buchty, 
uzené apod.), na Distanční jízdu 
Černilov - Nouzov (cca 100 km). Každý 
člen klubu obdržel stylovou barevnou 
pozvánku, která dokonale ladila 
s bycikly a stylovým oblečením.

Ukázka z textu pozvánky:

Velectění přátelé!
S dokonalým uspokojením, jásavou 
radostí a s nadšením nelíčeným sděluji 
tímto cyklistvu Českému, Moravskému 
a Sudetskému, že co zdálo se býti 
nemožným a o čem pochybováno bylo 
i od těch, kteří výboru Č. Ú. J. V. vždy 
ochotně radou a prací k ruce stojí, 
podařilo se díky neúnavné energii a 
nezdolné vůli Klubu královéhradeckých 
velocipedistů župy Černilovské 
uspořádati DISTANČNÍ JÍZDU na trati 
ČERNILOV - NOUZOV.

Vl. Prokeš

SPOLKOVÉ DĚNÍ V LEJŠOVCE
V neděli 10. června proběhl 

odpoledne  v úmorném vedru dětský 
den pořádaný SDH Lejšovka. Na 
ceny přispělo 12 místních sponzorů. 
Zúčastnilo se asi 35 dětí. Vše, co bylo 
připraveno, se vypilo a snědlo. Tradiční 
volejbalový turnaj smíšených družstev 
se konal v sobotu 16. června. 

Ze začátku poprchalo, ale pak se 
počasí ustálilo na polojasnu při teplotě 
22° C.Účastníky občerstvoval místní 
hostinský p. Hejlek s kolektivem. Turnaj  
dospěl v 19°° hodin do konečného 
pořadí. 1.“Karel“ - černilováci obhajující 
loňské prvenství. 2. bylo družstvo 
pražáků. 3. Pohoří - „Smečka“.4. „Fire 
Dream T“ - lejšovští hasiči, dirigováni 
nestárnoucím volejbalovým veteránem 
Jiřím Libnarem. 5. České Meziříčí. 6. 
Dvůr Králové n./L. 7. Smiřice, kterým 
k lepšímu umístění nepomohla ani 
početná lavička. Na chvostu tabulky 
zbylo domácí družstvo Lejšovky. 

Již týden před vlastním lejšovským 
posvícením začalo SDH Lejšovka 
jeho oslavu.18. srpna   pořádalo 9. 
ročník soutěže „O Posvícenský pohár“ 
v požárním útoku. Mlhavé ráno se 
nakonec proměnilo v slunečný den. 
Soutěži přihlíželo hodně diváků. První 
místo patřilo SDH Holohlavy v čase 
22,18 sec. Následovala pak Lejšovka 
24,81, Výrava  27,50, Vlkov 34,47,  
Habřina 34,53, Černožice  44,56 a 
Rusek 49,53.

Z dětských rybářských závodů.
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V sobotu 25. srpna proběhl již 
18. ročník fotbalového turnaje „O 
Posvícenský tuplák“ .Za jasného počasí, 
teploty okolo 26 stupňů,nastoupilo 
6 mužstev. Vedení turnaje se 
vyměnilo.Přípravu si vzal na starosti 
především Martin Jílek. Vlastní řízení 
turnaje přešlo převážně na Boleslava 
Niedobu ml.  Jinak vše probíhalo 
tradičně. Nejlepším hráčem byl 
vyhlášen Viktor Popovič. S pěti góly 
se stal králem střelců Tomáš Vébr. Oba 
z Černožic.

Brankářské řemeslo předvedl 
nejlépe Jaroslav Kosina z mužstva 
Lejšovky. Místní slečny vybraly za 
nejsympatičtějšího hráče Václava 
Slánského z Libřic. 

 1. místo obhájilo družstvo 
z Černožic. Ve finále porazilo Lejšovku 
gólem 15 vteřin před ukončením 
prodloužení.  3. místo obsadila družina 
ze Smržova. Na penalty porazila 
Libřice. Páté místo si vybojovala stará 
garda Černilova. Poslední výsledkem, 
ne však sympatickým herním projevem, 
se umístilo mužstvo „Hospoda“ 
hostinského Hejlka. V jejím celku hrála 
dobře i Aneta Jeníčková. 

Ing. Václav Bartoň

CO SE UDÁLO V LIBRANTICÍCH
Nohejbalový turnaj 19.5.2007

V sobotu 19.5.2007 se uskutečnil 3. 
ročník nohejbalového turnaje trojic. Za 
krásného počasí se turnaje zúčastnilo 
čtrnáct družstev nejen z Librantic a okolí, 
ale i ze Semil, Dražkovic, Humburk, 
Praseku a Hradce Králové. Týmy byly 
rozděleny do dvou základních skupin, 
ze kterých nejlepší čtyři družstva 
postoupila do čtvrtfinále, kde změřila sí-
ly s družstvy ze druhé skupiny.  Po celo-

celodenním úsilí se do finále dostala 
dvě papírově nejsilnější družstva 
se zkušenostmi z druhé nejvyšší 
nohejbalové soutěže tj. z krajského 
přeboru. Vítězi se nakonec stali borci 
ze Semil, kteří porazili ve finále tým 
Dražkovic. Na krásném třetím místě se 
umístilo družstvo Librantice B, ve složení 
J. Volenec, J.Hladík a M. Sčebel, po 
vítězství nad týmem Humburky B. Stalo 
se tradicí, že librantický nohejbalový 
turnaj se koná vždy třetí sobotu v květnu, 
a tak se již těšíme na další ročník, který 
se uskuteční 18. května 2008.

Volejbalový turnaj 23.6.2007

Turnaje ve volejbale smíšených 
družstev se zúčastnilo deset družstev. 
První místo obhájil loňský vítěz Hřebik, 
druzí byli Bagříci a na třetím místě 
domácí Librantice. Dík patří všem, 
kteří se na uspořádání podíleli, a také 
sponzorům, díky nimž bylo každé druž-
stvo odměněno za svůj sportovní výkon. 
Krásné počasí a dobrá nálada vydržela 
přítomným až do nočních hodin.

Rozloučení s prázdninami 

 Prvního září proběhlo rozloučení 
s prázdninami. Pro téměř 70 dětí všech 
věkových kategorií byla připravena 
cesta plná úkolů, kterou absolvovaly na 
kolech. Za každý splněný úkol dostaly 
odměnu a na konci cesty si opekly párky. 
Po setmění 
byla stezka 
odvahy a na 
závěr ohňo-
stroj. Dospělí 
poseděli u 
občers tvení 
a hudby 
m í s t n í h o 
seskupení až 
do noci. 

LIBŘICKÁ HONBA ZA POKLADEM
Sraz v sobotu na hřišti u stánku „Pod 
modřínem“.
Pro nejmenší: 

malování křídami na silnici.
Pro větší: 

honba za pokladem.
Vezměte si párky z domu, opečeme si je 
společně.
Dne 2.6.2007 v 16.00 hod.

Letos jsme uspořádali ke dni dětí 
cestu do Kaltouzu. Sešli jsme se na 
hřišti, kde jsme čekali, až nás bude 
pěkná partička. Před kabinami sportovců 
si děti malovaly na zem barevnými 
křídami. Ti, kteří nemalovali, si krátili 
volnou chvíli házením s balonem. Když 
dorazili poslední opozdilci, nic nám 
nebránilo, abychom vyrazili za naším 
dobrodružstvím. Ještě malá kosmetická 
ochrana před klíšťaty (všichni měli 
patřičně dlouhé kalhoty, které jsme 
postříkali sprejem). A už JSME 
PŘIPRAVENI.

Od té chvíle děti již nebyly dětmi, 
ale stali se z nich piráti, kteří nechali 
svou loď v „nedalekém přístavu“ a 
tady v Libřicích se vydávají za svým 
dobrodružstvím pěšky. Musí splnit 
různé úkoly (zazpívat píseň, trefit šiškou 
nedaleký strom nebo skákat 20 metrů po 
jedné noze atd.). Nejen, že to zvládly bez 
ohledu na věk všichni a bravurně, ale ti 
starší ještě svými “mačetami” razili cestu 
těm menším. Pomáhali jim také projít 
“nebezpečnou bažinou”. Ale nebojte 
se, fantazii se v tomto případě meze 
nekladou, bažina nebyla vůbec bažina, 
ale velká kaluž na vyznačené cestě, 
kudy jsme došli až na mítinu. Tam měli 
PIRÁTI za úkol najít mapku. Protože 
jak známo, bez mapy není možné nalézt 
žádný poklad. A pak už to šlo jak po 
másle. Ptáte se jestli se piráti zmocnili 
nalezeného pokladu? Ano. S dravostí 
jim vlastní se na něj doslova vrhli. 
A co bylo pak? Rozdělili svou kořist 
rovným dílem a dokonce se podělili i 
s těmi, kteří s námi neabsolvovali cestu 
od úplného začátku, ale přišli si za námi 
opéct párky.

Jejich šlechetnost byla hodna 
pasování do řádu rytířského, co myslíte? 
Ale nic takového se nestalo. Truhla 
plná sladkostí a čokoládových peněz 
zela prázdnotou, piráti byli po večeři, 
a protože se nám všem na mýtině líbilo, 
tak nikdo nikam nepospíchal. Děti hrály 
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Obecní úřad a fotbalisté připravili 
kompletně disciplíny určené 
k sportovním hrátkám. Český svaz 
žen oslovil několik dobrovolnic, které 
se ochotně ujaly úkolu a bděly jak 
strážní andělé u jednotlivých disciplín 
na to, aby vše proběhlo bez úrazu. Za 
vykonaný úkol pak zapsaly bodík na 
kartičku každého dítěte a tyto, po splnění 
všech úkolů, děti vyměnily za ceny . . . 
Zmínění hasiči pak měli za cíl seznámit 
děti s požární technikou, která je jistě 
pro děti tak zajímavá. Když už měli 
hasiči dojem, že vše dětem vysvětlili a 
předvedli, tak je naložili do auta a odjeli 
– a kam ????, no přece do „hasičárny“ !

Díky dobrým nápadům a štědrým 
sponzorům si děti odnesly z dětského 
sportovního dne nějaké drobnosti, 
pochutnaly si na párku s hořčicí, zajedly 
vynikajícími koláčky a zapily ovocným 
„pitíčkem“.

Máte dojem, že prožitků měly děti za 
ten den dost? Já věřím, že ano. Počasí 
nám opravdu přálo, nálada byla patřičně 
sportovní, účast hojná, tak co víc si 
přát...

Za kulturní komisi OÚ Libřice 
Denisa Špatenková

VÝLET DŮCHODCŮ OBCE 
SKALICE

Dne 24. 5. 2007 jsme se vydali na 
výlet s našimi důchodci. Naší první 
zastávkou byl zámek ve Žlebech. Ten 
patří k našim nejhezčím památkám. 
Po tomto objektu nás provázela paní, 
která poutavě vyprávěla hlavně o rodu 
Auerspergů, kterému zámek patřil téměř 
dvě století. Zajímavým zážitkem pro 
všechny byla prohlídka velké zámecké 
kuchyně s původním vybavením. Měli 
jsme možnost si prohlédnout také 
udírnu, místnosti, kde se dříve mylo 
nádobí a připravovalo maso. Zrovna 
tento den měli na zámku akci, ukázku 
šermířského umění ve sklepení, kde jsme 
se dobře pobavili. Odtud jsme se vydali 
do Kolína. Tady jsme si udělali krátkou 
přestávku na oběd. Pak  jsme pokračovali 
na exkurzi do automobilového závodu 
TPCA Kolín v Ovčárech, kterou pro 
nás zajistila paní Nosková. Tady jsme 
byli už očekáváni. Nejdříve jsme byli 
zavedeni do přednáškového sálu, 
kde nám pustili film o tom, jak tento 
podnik od samého počátku vznikal, jak 

se hledala vhodná lokalita k výstavbě 
podniku, začátek stavby a nakonec 
zahájení výroby. Dostali jsme ochranné 
helmy, brýle a sluchátka. Dva pánové, 
kteří nás celou dobu provázeli, řídili 

také dva vláčky, kterými 
nás po automobilce 
vozili. Do sluchátek jsme 
dostávali výklad, kudy 
jedeme a co se zrovna 

na autech montuje. Auta se vyrábějí na 
zakázku podle přání objednatele, takže 
zde není sériová výroba. Potom jsme 
se vrátili zpátky do přednáškového 
sálu, kde nám pánové odpovídali na 
naše dotazy. Například, kolik si tady 
zaměstnanci vydělávají,  jaký je jejich 
věkový průměr, jaké mají výhody,  nebo 
kolik aut se vyrobí za den.

Protože nám zbývalo něco času, jeli 
jsme odtud do pardubického Globusu 
na prohlídku i nákup. Potom jsme 
pokračovali do restaurace „U Nouzů“ 
pod Kunětickou horu na večeři, která 
byla skvělou tečkou našeho výletu. 
Poděkování patří i řidiči autobusu panu 
Jiřímu Čihákovi za bezpečnou jízdu.

Zdeňka Klimešová                   
 sociální a kulturní výbor

FOTBALOVÝ TURNAJ 
“SKALICKÉ PEKLO”

Již tradičně 
v období prázdnin 
probíhá v naší obci 
fotbalový turnaj 
v malé kopané pro  
mládež „Skalické 
peklo“. Letos  akce 

proběhla 14. července a bylo to  již 
po dvanácté. Obecní pracovníci pan 
Alexander Huňady a Miroslav Klimeš 
pečlivě připravili trávní povrch 
fotbalového hřiště. Rovněž mládež pod 
vedením Jaroslava Vosyky připravila 
turnajové zápolení a zajistila občerstvení 
a posezení během zápasu i po něm.  
Začátek  byl již v 8,00 hodin a utkalo 
se 10 týmů ve dvou skupinách. Za 
krásného slunečného počasí probíhala 
utkání za hudebního doprovodu 
DJ P.K. až do odpoledních hodin. 
Vítězem se stalo fotbalové mužstvo 
z Újezdu. Po slavnostním předání 
pohárů a cen, které financovala Obec 
Skalice, probíhala zábava i tanec. Ve 
večerních hodinách pak pro mladé hrála 

na schovávanou a my dospělí jsme na 
ně dohlíželi. Čas byl však neúprosný 
a tak naši nezletilí piráti pelášili tou 
nejkratší cestou domů. Na hřišti kde to 
začalo, tam to také skončilo. Ještě jsme 
obdarovali nafukovacími zvířátky ty 
děti, které namalovaly krásné obrázky 
před kabinami na zem. Po 20. hodině 
jsme se rozloučili a naše dobrodružství 
odplulo společně s naší vybájenou lodí. 
A kdyby vám snad někdo říkal, že ty 
dnešní děti jsou jiné než jsme bývali 
my, tak mu nevěřte . . . JE JEN JINÁ 
DOBA.

A to vše se odehrálo pod záštitou ČSŽ 
– Libřice ve spolupráci s nejmenovanými 
členy zastupitelstva, kterým bych chtěla 
tímto poděkovat.

Vaše kapitánka Sperou J

DĚTSKÝ SPORTOVNÍ DEN V 
LIBŘICÍCH

„Hola, hola škola volá,“ tak přesně 
to se nám honilo hlavou posledních 14 
dní před zahájením dalšího školního 
roku. A právě to je ten pravý důvod, 
abychom se rozloučili s prázdninami a 
užili si poslední letní dny. A jak jinak 
než sportovním odpolednem.

Neumím si představit lepší den než 
ten prosluněný sluncem, den plný her, 
soutěží a různých disciplín.

Další foto barevně na str. 27.

Tak jako každý rok, tak i letos Obecní 
úřad v Libřicích ve spolupráci s Českým 
svazem žen, Sborem dobrovolných 
hasičů a fotbalisty SK Slávie Libřice 
uspořádali 26.8.2007 na fotbalovém 
hřišti DĚTSKÝ SPORTOVNÍ DEN. 
Znáte to „ten dělá to a ten zas tohle a 
všichni dohromady uděláme moc“.
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skupina U.S.P.  Turnaj se opět vydařil. 
Děkujeme organizátorům i zúčastněným 
družstvům, rovněž patří dík divákům za  
podporu fotbalistů při utkáních. Těšíme 
se na příští „Skalické peklo“.
 

ORN

DĚTSKÝ DEN VE SKALICI
Již po deset roků 

pořádáme ve Skalici 
u Vondráčků koncem 
června, než se děti a 
rodiče rozjedou na 

prázdniny a dovolené, dětský den. Děti 
se přitom vyřádí v různých sportovních 
disciplinách a jsou pak odměňovány 
sladkostmi i věcnými cenami. Letos 
poprvé zajistila paní Sušinková ze 
Skalice malého poníka a děti na něm 
povozila.  Na závěr pak probíhá malování 
barevnými křídami sice na silnici, ale o 
to je to více zábavnější, protože děti 
opět dostanou odměny.  K tomu všemu 
nám zdarma hraje disko Pavla Ferbase, 
jemuž patří poděkování. Po dětském dnu 
zábava nekončí. Pokračuje pro rodiče 
příjemným posezením při grilované kýtě 
a dobrém pivu.  

Práce kolem přípravy této akce je 
dost náročná, protože je potřeba spousta 
dospělých při organizaci sportovních 
disciplin. A tak nás mrzí, že rok od roku 
je čím dál méně dětí, které se dětského 
dne zúčastňují. Doufáme, že se to zlepší 
a naše práce bude oceněna tím, že bude 
hodně spokojených dětí a tím i rodičů a 
budeme moci říci, že se pro naše děti 
v obci něco dělá. 

Chtěla bych poděkovat za pomoc 
při organizování celé akce své rodině, 
manželům Seidlovým s dcerou Anetou, 
manželům Gebasovým, paní Kubečkové 
s dcerami Lenkou a Petrou a všem, kteří  
nám v minulosti také pomáhali.

Libuše Vondráčková
Občerstvení Skalice 68 

VÝLET PRO DĚTI
V sobotu 1. 

září 2007 jsme 
ráno vyjeli s dětmi 
na výlet. Našim 
cílem tentokrát 
bylo Jičínsko. 

Nejprve jsme navštívili lovecký zámek 
Humprecht u Sobotky. Ten dal vystavit 

Jan Humprecht Černín z Chudenic pro 
svou ženu Dionu Marii z Gazolda, ale 
než byl zámek dostavěn, bylo jejich 
manželství rozvedeno. Zde je velkou 
zajímavostí 16 m vysoký sál, který se 
nachází uprostřed stavby, prostupuje 
dvěma patry a má vynikající akustiku. 
Z dřevěného ochozu, který je kolem 
stavby, je pěkná vyhlídka do okolí. 

Sobotecký rodák, básník Fráňa 
Šrámek je autorem variace lidové 
písně „Znám já jeden krásný zámek 
nedaleko Jičína“, která se vztahuje právě 
k Humprechtu.

Další zastávku jsme měli 
v Troskovicích, kde je Muzeum panenek 
a medvídků. Tady nás uvítala osobně 
paní Naďa Šimková, ředitelka a zároveň 
majitelka muzea. Paní Šimková si 
lásku k panenkám uchovává od dětství 
a po roce 1989 se jí podařilo sehnat 
opravdové unikáty. Například panenku 
Chucky z amerického hororového filmu, 
panenky Floriana a Fillipo od německé 
výtvarnice, maďarskou holčičku Inu a 
různé porcelánové panenky. Ozdobou 
zdejší sbírky je panenka, která sloužila 
jako učební pomůcka pro budoucí 
zdravotní sestry a porodní asistentky. 
Pochází z roku 1900 a je to model 
miminka s odpovídající váhou 3,75 kg. 
Z medvídků nás zaujal medvídek pana 
Beana nebo medvídek Pú. 

Z Troskovic jsme pokračovali do 
Jičína. Na zdejším Valdštejnském  
zámku je do poloviny   září nainstalována 
výstava kinetických hraček. Zde si děti 
mohly vyhrát s exponáty, stavět nebo 
namalovat a slepit dřevěné kostky. 
Dětem se odtud nechtělo ani odejít. 
Domů jsme se vrátili spokojeni.

Zdeňka Klimešová, Skalička

POSVÍCENÍ VE SKALIČCE
Každou poslední neděli v srpnu 

máme u nás ve Skaličce posvícení. 
Už v pátek 24.8. jsme se sešli, my 
hasiči a někteří naši rodinní příslušníci, 
abychom vše přichystali, protože se 
veškeré akce měly uskutečnit  druhý 
den. V sobotu  dopoledne jsme přenesli 
židle a stoly za hasičskou zbrojnici, kde 
máme letní parket „Pod břízami“. Před 
hasičskou zbrojnici jsme postavili velký 
vojenský stan pro případ, že by pršelo. 
Odpoledne od 13,00 hodin jsme pro 
děti připravili různé soutěže, za které

dostávaly drobné odměny. Od 15,00 
hodin probíhal již  tradičně  fotbal, 
kde hrají svobodní proti ženatým. Po 
kopané, kde mimochodem ti nezadaní 
vyhráli nad těmi zadanými, nám paní 
Labíková ze Skaličky předvedla jak 
pracují psi záchranáři. Večer už tradičně 
vypukla posvícenská zábava, ke které 
nám jako vždy hrála hudební skupina 
SATURN z Hradce Králové. Tancovalo 
se až do rána. Než jsme se rozešli a 
muzikanti sbalili nástroje, ti co vydrželi 
až do konce, pomohli odnosit židle a 
stoly zpět do hasičárny a sbalit stan. 
Druhý den se pokračovalo v úklidu a vše 
jsme dali do pořádku. 

Tuto akci pořádáme ve spolupráci 
s Obecním úřadem ve Skalici. Letos 
nás dále sponzorovali ze Skalice  Petr 
Kubeček a Karel Vandas, ze Skaličky 
Aleš Houser, Miloslav Havlík a Jaroslav 
Wild. Za sponzorské příspěvky moc 
děkujeme.

SDH Skalička  

DĚTSKÝ DEN VE SMRŽOVĚ
V neděli 8.7. 2007 se počasí 

umoudřilo a na smržovské návsi se 
mohlo uskutečnit prázdninové zábavné 
odpoledne pro všechny, kdo se rádi baví 
a rádi si zasoutěží.

Děti sbíraly za splněné úkoly 
penízky, se kterými se pak vydaly ke 
zlaté rybce. Ta jim na udici poslala 
nějakou odměnu. Dokonce se zlatá 
rybka někdy i zapomněla a poslala 
starou bačkoru nebo dědečkovy spodky. 
A tak se soutěžilo, děti se smály, 
chladily se nanuky a ostatní zúčastnění 
vychlazeným pivem.

Když se zdálo, že se hlásí únava, 
zahráli jsme si pohádku o Perníkové 
chaloupce a zapojili jsme i dospělé. 
K večeru, kdy už byly všechny ceny 
rozdány, bylo  pro děti připraveno 
nakonec ještě jedno překvapení. 
Nafoukli  jsme plno balónků, přivázali 
na ně pohled s pozdravem ze Smržova 
se zpáteční adresou a vypustili je. 
Neuplynul ani týden a dva pohledy se 
nám vrátily zpět až z Orlických hor.

A co říci na závěr? Snad jen to, 
že se nám to povedlo, dětem se vše 
líbilo a všichni vypadali spokojeně. 
Děkujeme všem, kteří se na přípravě 
podíleli, včetně sponzorů, a doufáme, že 
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až se zase příště zase setkáme, bude to 
alespoň stejné, ne-li lepší.

Seznam sponzorů:
Helena Sluštíková - koloniál, 

Rostislav Pařízek - Autobusová 
doprava, Autoservis; Václav John, 
Martin Kněžík - Plasty, Oldřich Pecha - 
sdružení podnikatelů, OLD PINE SHOP 
s.r.o., Vlastimil Kubeček - autodoprava, 
Bernat MAKO CZ, s.r.o., Josef Mlčoch 
- instalatér- topenář, Autodoprava 
JK, Aixner AE - kovovýroba, Ing. 
Bek Dalibor - BSK, Ing. Jan Machát,  
Miloslav Pazderka - opravy chladících 
zařízení, Vladimír Šuhajka - MAREX, 
Antonín Hájek - tesař, pokrývač, Martin 
Cibulka - zednictví

Kateřina Hrnčířová

POUŤ DO SMRŽOVA
Letošní pouť k lesní kapli Navštívení 

Panny Marie nedaleko Smržova byla 
opravdu velkou událostí.

Poslední květnová neděle, kromě 
duchovního obohacení pro všechny 
zúčastněné, totiž přinesla zároveň i jisté 
zadostiučinění všem, kteří s nadšením 
a nezištně pečují o toto duchovní 
místo. A stojí rozhodně za zmínku, 
že zdejší kaple je obecním majetkem 
a zásluhou místních zastupitelů je už 
několik let udržována v obdivuhodném 
technickém stavu. Příkladnou aktivitu 
místních nadšenců totiž ocenil sám 
královéhradecký sídelní biskup Mons. 
Dominik Duka, OP, který zde společně 
s mnoha desítkami věřících slavil mši 
svatou. V hloučcích poutníků bylo 
možné dokonce zahlédnout i známého 
filmového režiséra Otakáro Maria 
Schmidta.

Další fotografie naleznete na str. 27.

Ve své promluvě pak biskup mj. 
připomněl: „Ježíš založil svoji Novou 
smlouvu na jednoduché konstituci 
– milujte se navzájem, jako jsem já 
miloval vás – není to rada právě pro 
dnešní dobu? Víme, že čím je více 
zákonů, tím méně se dodržují. Množství 
předpisů vede jen k tomu, že se 
obcházejí. A Boží království je založeno 
na této jednoduché ústavě, která dává 
člověku svobodu. To je zákon, který 
nezavazuje člověka jen k pouhému 
plnění předpisů. Ježíšův zákon mluví o 
vztahu člověka k člověku.“

Na konci mše předali zástupci farníků 
biskupu Dominikovi květinový dar jako 
výraz poděkování místní církve, za obec 
pak osobně poděkoval starosta pan Ing. 
Jan Machát. Smržovská kaple se tak 
stává kamenným svědkem spolupráce 
a zároveň místem setkávání lidí snad 
různého světonázoru, kteří si ovšem váží 
společného kulturní dědictví.

Pavel Kavalír, 
Pavel Šubrt

HUBÍLESKÉ HŘIŠTĚ 
PATŘILO DĚTEM 

Kdo přišel, nelitoval. Udržet 
rovnováhu na chůdách, vyzkoušet svou 
zručnost při kriketu, správnou mušku při 
střelbě na pohyblivé plechové prasátko 
i otestovat  svou šikovnost v mnoha 
dalších disciplínách mohli návštěvníci 
dětského dne na hubíleském hřišti. Ani 
ten letošní, který se uskutečnil v sobotu 
1. září, si nenechaly ujít desítky malých 
i těch trochu odrostlejších dětí. Komu se 
nedařilo  ve střelbě na dřevěného panáka 

či v hodu kroužky na cíl, mohl pokoušet 
štěstěnu  na kole štěstí. Nějakou tu 
odměnu, ať už v podobě hračky, 
samolepek či nějakého  pamlsku, si 
odnesl každý. Vůně uzených párků 
a vepřové kýty pak zlákala kdekoho
a tak není divu, že při soutěžním 
pojídání koláčů už některým 
účastníkům pomalu  lezly oči z 
důlků. Dětský den, který uspořádal 
Sbor dobrovolných hasičů Hubíles
spolu s Obecním úřadem ve Smržově, 
zakončila diskotéka.

Děkujeme všem, kteří se podíleli  
na organizačním zajištění či poskytli 
ceny do soutěží, zejména pak SDH 
Hubíles, Obecnímu úřadu ve Smržově, 
panu Marcelu Kalousovi a společnosti 
BEAS, a.s.

Jana Krejčová  

ROZLOUČENÍ 
S PRÁZDNINAMI VE VÝRAVĚ

Jako již několik minulých let, tak i 
letos zorganizovaly výravské maminky 
za pomoci Sdružení dobrovolných 
hasičů a za podpory řady sponzorů 
poslední prázdninovou neděli na místním 
hřišti dětský den spojený s rozloučením 
s prázdninami. Akce se zúčastnilo 
mnoho dětí, pro které organizátoři 
připravili spoustu různých soutěží o 
hodnotné ceny. Děti si také pochutnaly 
na napečených dobrotách, které pro ně 
maminky nachystaly, a na závěr akce se 
opékaly buřty. Poděkování patří všem, 
kteří s akcí pomáhali, především pak 
paní Janě Hojné, která má na organizaci 
celé akce největší podíl.

Iva Komínková
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VÝRAVA V RYTMU HUDBY
V letošním roce jsme se na výravském 

letním parketu setkávali již po desáté. 
První zahajovací akcí byla již tradičně 
čarodějnická zábava. Po ní následovaly 
téměř každý týden v pátek nebo v sobotu 
(někdy i po oba dny) hudební produkce 
známých kapel, např. Arakain, Gaia 
Mesiah, Monkey Business, Support 
Lesbiens, Harlej, Komunální odpad a 
mnoha dalších. Velký zájem návštěvníků 
byl zejména o Revival fest a vystoupení 
kapely Divokej Bill. Starší a střední 
generace se přišla pobavit na Fešáky a 
Nedvědy. 

Letošní sezóna byla ukončena 
vystoupením kapely J.A.R. Na 
letním parketu se vystřídala spousta 
návštěvníků, někteří se dopravili po 
vlastní ose, avšak spousta lidí využila 
možnosti dopravy zdarma svozovými 
autobusy, a to jak na akce, tak i zpět.

O hladký průběh akcí se staral majitel 
letního parketu pan Petr Hrubý se syny. 
Bohatým výběrem jídla (grilované 
speciality, gulášky...) a pití se o hrdla a 
žaludky tanečníků postarala majitelka 
hospůdky paní Mgr. Jitka Hrubá. 
Myslím, že tak jako já, tak i většina 
účastníků zábav by chtěla touto cestou 
organizátorům poděkovat za možnost 
kulturního vyžití a už se všichni těšíme, 
jaká překvapení na nás budou čekat v 
programu na příští sezónu.

Iva Komínková

VELETRH BEST PRACTICES
Pod tímto názvem proběhla v budově 

Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje přehlídka úspěšně realizovaných 
projektů na území Královéhradeckého 
kraje spolufinancovaných Evropskou 
unií v programovém období 2004 
– 2006. Jednalo se o zcela unikátní 
projekt, svého druhu první v České 
republice.

I projekt Veřejný internet Mikro-
regionu Černilovsko patřil mezi 95 
prezentovaných projektů, které přispěly 
k rozvoji Královéhradeckého kraje.

Zahájení výstavy a veletrhu dne 
18.6.2007 se zúčastnili nejen realizátoři 
projektů, ale také poslanci, senátoři, 
zástupci Královéhradeckého kraje, 
starostové obcí, zástupci Hospodářské 
komory, ředitelé jednotlivých Úřadů 
Regionálních rad, neziskových 
organizací i euromanažeři.

Veletrh slavnostně zahájil Ing. Pavel 
Bradík, hejtman Královéhradeckého 
kraje, za uplynulým programovacím 
obdobím se ohlédl Ing. Rostislav 
Všetečka, náměstek hejtmana 
Královéhradeckého kraje, a zkušenosti 
z hodnocení projektů Společného 
regionálního operačního programu a 
projektů spolufinancovaných Evropským 
sociálním fondem shrnuly Ing. Lenka 
Vašátková a a Ing. Alice Nováková.

Projekty byly rozděleny podle témat 
do 4 oblastí pracovních skupin:

1.  Lidské zdroje a sociální integrace
2.  Životní prostředí, zemědělství a 

           rozvoj podnikání
3.  Doprava, infrastruktura a 

           internetizace
4.  Cestovní ruch a partnerství

Prezentace jednotlivých projektů 
v prostorách Krajského úřadu probíhala 
až do konce července. 

Podrobnější informace o Veletrhu 
Best Practices včetně náhledů všech 
roll-upů jsou na webových  stránkách 
Centra evropského projektování.

Ing. Jitka Benešová, OHGS s.r.o.

Ze života spolků

DVOREČKOVSKÉ NOVINY 
Emča Horáková, 

slavná to zpravodajka 
z  č e r n i l o v s k é h o 
Dvorečku má teď 
plné ruce práce – musí 
bráchovi prvňákovi 

pomáhat s domácími úkoly, a tak vám 
dneska o Dvorečku píšu já. Emča to 
samozřejmě umí mnohem líp, a tak 
doufám, že příště zas převezme štafetu!

Jen abychom se vám trochu 
připomněli, černilovský Dvoreček je 
klub maminek, babiček, tatínků, tet, 
předškolkových a předškolních dětí 
-  prostě všech těch, kteří mají chuť se 
společně pravidelně setkávat a něco 
spolu podnikat. V říjnu budeme slavit 
své první dvorečkovské narozeniny. 
Moc děkujeme všem, kdo nás podpořili.

Během prvního roku naší činnosti 
jsme toho spolu spoustu prožili. Zjistili 
jsme, že nás moc baví něco vyrábět a 
výsledkem toho je mnoho krásných 
uměleckých výtvorů. Snažili jsme se 
více poznávat Černilov, ať už skrze 
různé výpravy (do knihovny, hasičárny, 
za ovečkami atd.), prostřednictvím 
pozvaných hostů (MUDr. Stulíkové, 
Dany Minaříkové, Kateřiny Blatníkové, 
Lady Rychtaříkové, pana Cejnara 
a dalších) či prezentací na festivalu 
Villa Alternativa. Bezvadné je také 
využívání „vlastních zdrojů“. Je mezi 
námi mnoho šikovných maminek, které 
znají a umí tolik věcí! Třeba malovat, 
cvičit, účtovat, šít, poskytovat první 
pomoc, hrát divadlo, dělat keramiku, 
chovat se ekologicky, jíst zdravě…. 
Předáváme si zkušenosti a dobré tipy, 
vzájemně se inspirujeme, uklidňujeme 
J a podporujeme. Klidně se dá říci, že 
díky Dvorečku je náš život rozhodně 
barevnější a zábavnější. Snažíme se i 
mediálně J - poskytly jsme interview 
Českému rozhlasu Hradec Králové 
a 26.9. o nás vyšel článek v časopise 
Tina. 

Připadalo mi, když moje mladší 
dcera letos vstupovala do první třídy 
ve školce, že jde dětem odpoutávání 
od maminek přeci jen trochu líp. Že 
by to bylo tím, že zde děti objevily své 
kamarády, které znají už ze Dvorečku? 
Ale představte si, maminkám a tatínkům 
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Z ČINNOSTI SDH ČERNILOV
Do konce srpna 

zasahovala naše jed-
notka v třiceti přípa-
dech. Od likvidace 
obtížného hmyzu až 
po požáry.  Šlo o sedm 
požárů, kde se jednalo  o 

hořící automobil, úmyslně zapálené seno 
na poli, požáry volně uložené slámy 
a dřeva. Nejtěžší  byl zásah na hořící 
plynovou láhev, kterou jednotka zdolala 
sama a požár nákladního automobilu 
s vlekem na poli mezi Divcem a 
Slatinou, ten byl zdolán ve spolupráci 
s Hasičským záchranným sborem 
Královéhradeckého kraje. Nejčastější 
výjezdy jsou k dopravním nehodám, 
kdy se jednalo o čtrnáct případů, a sedm 
výjezdů k odstranění spadlých stromů 
a uvolnění komunikace. Kuriózní byl 
zásah ve Výravě, kdy se jednalo o 
uvolnění psa uvíznutého pod stavební 
buňkou. Ve všech případech, byla naše 
jednotka na místě zásahu první.

Výjezdy trvaly celkem 32 hodin a 
členové zásahové jednotky odpracovali 
na zásazích dohromady 168 hodin. 
Mnohonásobně více času se stráví 
přípravou techniky na další výjezd a 
výcvikem.

Mimo výcvik a zásahy naše 
jednotka vykonává asistenční službu 
na hradeckém letišti při Tunning party a 
Truck festu. 

Naše družstvo žen, 
které se účastní soutěží 
v požárním sportu, vybojo-
valo v soutěži ve Vřešťově 
první místo.

Za Sdružení starosta Milan Šípek

ČERNILOVSKÁ MLÁDEŽ
Milí čtenáři, rádi bychom Vás 

seznámili s černilovskou regionální  
mládeží, která se pravidelně se scházívá  
na zdejší evangelické faře jednou za 14 
dní, a to  v úterý od 18.00 hodin. 

Zároveň Vás chceme srdečně 
pozvat mezi nás. Můžete si s námi 
zazpívat, zasportovat a zamýšlet se nad 
Biblickými texty. 

Více o nás se dozvíte na amatérských 
http://mujwebik.cz/15jzd15 atd. 

Těšíme se na Vás!
Černilovská mládež  

předávání dětí ve školce a ve škole 
teď někdy trvá déle, protože se často 
zapovídají s jinými rodiči, které poznali 
třeba díky Dvorečku. Někteří tatínci a 
starší bráchové spolu začali hrát každý 
čtvrtek večer v černilovské sokolovně 
floorbal. A vracívají se domů dost pozdě 
a celí vylítaní. Takže je vidět, že je to 
taky baví.

Právě vstupujeme do druhého roku 
našeho fungování. Těšíme se na další 
věci, co spolu zažijeme, na vyrábění, 
zpívání, cvičeníčko, výlety, přednášky, 
hosty… A chystáme i některé novinky, 
jako například listopadovou Drakiádu. 

Přijďte se podívat, Dvoreček je tu 
pro vás – maminky, tatínci, babičky, 
dětičky… Každé úterý dopoledne od 
9 do 11 hod. v černilovské sokolovně. 
Těšíme se na vás! Doporučujeme také 
k navštívení naše nové webové stránky 
na adrese: www.cernilov.cz/dvorecek 
nebo výstavu fotografií, která je ke 
shlédnutí na chodbě před černilovskou 
knihovnou.

Jana Žárská

“Maminky i děti Dvoreček moc baví. Ale 
někteří tatínkové už toho mají plné zuby...”

Program Dvorečku na říjen
9.10. Výletík do diveckého lesa se 

sběrem přírodnin, hub apod.
Sraz v 9 hod. před sokolovnou

16.10. Tanečky 
Výroba prostírání s motivem listí 

23.10. Říkanky 
Přednáška o sourozeneckých 
konstelacích – psycholožka 
Kateřina Čapková

30.10. Cvičeníčko
Příprava Drakiády

A na listopad plánujeme:
10.11. DRAKIÁDA na černilovském 

letišti – od 15 hod. 
Soutěže s draky i bez nich

DIVADELNÍ OHLÉDNUTÍ
V červnu sehrály děti 

našeho divadelního kroužku 
další (v pořadí už šestou) 
pohádku pro naše malé 

diváky u příležitosti Dne dětí. 
Naše herce přišli podpořit i jejich 

rodinní příslusníci, přátele a kamarádi. 
Děkujeme za podporu. 

Naše představení se jmenovalo 
“Kordulino popletené čarování”.

  Text: Helena Pešavová
  Scénář a režie: Helena Pešavová
                           Jana Hofmanová
  Kostýmy: Jana Hofmanová
  Kulisy: Lenka Javůrková  
  Kordula: Denisa Matušková
  Káča: Aneta Horáčková
  Bludička Anička: Kateřina Hofmanová
  Čert: Honza Mikyska
  Vodník: Ondra Panenka
  Loupežník: Roman Mikolášek
  Jeníček: David Fibiger
  Mařenka: Eliška Zelenková
  Červená Karkulka: Romča Svobodová
  Háta: Helena Pešavová
  Soudkyně: Jana Hofmanová

Další foto na str. 27 (barevně).

Děkujeme divákům a rodičům a 
také všem, kteří nám byli nápomocni.

Chtěla bych také touto formou 
poprosit, pokud byste doma měli 
nějaké oblečky nebo jiné maličkosti, 
o kterých se domníváte, že Vám 
už nebudou k ničemu, ale nám by 
se mohly hodit jako kostým nebo 
doplnění scény, prosím, nevyhazovat, 
ale domluvte se s námi o dalším 
využití. Děkuji také touto cestou 
slečně Kristýně Vláškové, která nám 
právě už nějaké ty “zbytečnosti” 
věnovala.

Za divadelní nadšence
Jana Hofmanová
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ŠIPKY V ÚJEZDĚ

Tak nám to přece lítalo

Ale nejdříve trošku 
rekapitulace druhé poloviny 
minulého ročníku, kdy jsme 
ještě hráli 3.ligu.

V druhé půlce ligové sezóny 
jsme se dobrým výkonem hráčů 

dopracovali až na konečné třetí (barážové) 
místo v tabulce. Z patnácti zápasů jsme 
deset vyhráli, dvakrát vyhráli remizu, 
dvakrát prohráli remizu a pouze jedenkrát 
prohráli, a tak jsme se již podruhé dostali 
do baráže o postup do druhé ligy. Baráž 
se hrála mezi šesti družstvy (2 z druhé 
ligy a 4 z třetí). Nakonec se sešli pouze 
čtyři družstva (z 3.A ligy nepřijeli) a to 
z druhé ligy DC Löwen Hradec Králové 
a Závisláci z Oázy Smiřice a z třetí B ligy 
naše družstvo s Vlčáci z Podůlšan. První 
zápas jsme hráli s Vlčákame a hladce je 
porazili 10:0. Jako druhého soupeře jsme 
dostali druholigové Závisláky. Tentokrát 
to nebylo již tak jednoduché, ale přesto 
jsme zaslouženě zvítězili 6:4. Třetí zápas 

jsme ale již nehráli, 
protože DC Löwen 
měli také dvě výhry, 
a tak bylo jasné, že 
v druhé lize zůstávají 
a my postupujeme. 

A tak se nám přeci jenom podařilo do 
druhé ligy postoupit. Škoda několika 
nerozhodných zápasů, které nám zkazily 
možný postup z druhého místa. Ale i tak 
je to úspěch, když jsme hráli třetí ligu 
pouze jeden ročník. Teď už jen, aby nám 
to lítalo pořád dobře a v druhé lize se 
udrželi alespoň do desátého místa.

Novou sezónu jsme zahájili zápa-
sem s DC Löwen. Zápas to byl velmi 
vyrovnaný, když jsme se ze soupeřem 
až do osmého kola předháněli ve 
vedení o jeden bod. Pak soupeř zabral 
a v jedenáctém kole bylo skóre 7:4, ale 
do čtrnáctého kola jsme vyrovnali a do 
posledního nastupovali s vedením 8:9 
a možností zápas vyhrát. Bohužel však 
soupeř vyhrál 2:1, a tak se hrála poslední 
týmová hra, kterou jsme také 2:1 
prohráli. Takže po prvním kole máme 
jeden bod a deváté místo v tabulce. I tak 
se první zápas vydařil.

V MegaTouru je již odehráno 27 kol 
a zúčastnilo se prozatím 48 hráčů. Čelo 
průběžné tabulky na našem hracím 
místě obsadili hráči DC Bumbálka 
Rusek, a to Jurča, Veselý a Douda. Poté 

již následují naši hráči Holub, Vojnar, 
Prokeš, Havel. Klos je 9., Hrubý 12. 
a Havlová 17. Z neligových hráčů se 
do dvacátého místa umístili Havel 
z Černilova 8., Purma z Černilova 
10., Bartošová z Újezda 11. (zároveň 
nejlepší žena), Hrubá z Újezda 13., 
dále Sehnal ze Starých Holic, Prokeš 
Zd. Újezd, Dušek Jiří st. Újezd, 19. 
Bečka Jiří Černilov a na dvacátém 
místě Prokšová z Újezda. V celkovém 
pořadí je prozatím z 1241 mužů Jurča 
28., Douda 37., Veselý 46., Vojnar 50., 
Holub 102., Prokeš V. 140. a Havel M. 
147. V ženách je mezi 275 hráčkami 
Bartošová 36., Havlová 50. a Hrubá 69.

Čeká nás ještě deset kol a pak finále.
 Nakonec bych chtěl tímto poděkovat 

všem, kteří nás budou podporovat v další 
sezóně. Jejich jména se dozvíte, když 
nás navštívíte v pondělí při některém 
ligovém zápase (doma hrajeme každé 
druhé), nebo jiný den kdy si můžete šipky 
i zahrát sami a nebo jen posedět v naší 
klubovně v Újezdě kam Vás zveme.

HUP

MEMORIÁL J. VRBENSKÉHO
Už jen vzpomínání…

Je sobota 18. srpna 
2007 a živo je v Kaltouze 
na myslivecké střelnici, 
kde probíhá další ročník 
střelecké soutěže členů 

sdružení ve střelbě na asfaltové holuby. 
Holubi létají, rány v dubovém lese duní…

Sleduji napínavé boje a vzpomí-
nám…

Moje vzpomínky zalétají do šedesátých 
let minulého století. Tehdy jsme lovili 
nejen mnoho zvěře, ale na hony k nám 
jezdili cizinci, hlavně Francouzi, kteří 
zde nejen lovili, ale vysoce uznávali práci 
československých myslivců.

A tehdy jsme jako dar dostali 
vrhačku asfaltových terčů. Když tedy 
máme vrhačku, budeme i „sportovat“. 
Začala éra sportovního střelectví. 
Pravda, neměli jsme mnoho zkušeností, 
také materiální vybavení nebylo velké. 

První střelnici jsme měli v písníku 
v Újezdě a závody jsme konaly vždy 
o posvícení v Újezdě. I když o střelbu 
měli zájem především mladí myslivci, 
na štonty se postavili i starší „veteráni“ 
J. Jinadík, E. Brun, Jar. Kutík, J. 
Pánek… Sportovní střelba se rozmáhala, 

jezdili jsme na závody do Výravy, kde 
vedl organizaci závodní střelec Josef 
Treksa. Velké boje jsme vedli s myslivci 
z Bernartic, kteří měli řadu vynikajících 
závodníků v čele s místním rodákem a 
závodníkem Mirkem Vrbenským. Dnes 
se střelbě na asfaltové holuby věnují i 
sousední myslivecká sdružení.

Ze snění mne probouzejí vzpomínky 
na doby již dávné a na všechny ty staré 
a dobré „bardy“, kteří už dnes sledují 
myslivecké dění z nebeských lovišť. 
Nezbývá než popřát k vítězství Davidu 
Cejnarovi a popřát vám, mladým, radost 
a úspěchy na poli sportovní střelby.

Vzpomínal MK

Zaujalo nás

VÝRAVA: BIOCENTRUM 
“V RÁJI” PLNÍ SVOU FUNKCI

Pozemkový úřad v Hradci Králové v 
rámci komplexních pozemkových úprav 
ve Výravě jako jednu z realizací postavil 
biocentrum s vodní komponentou 
“V ráji”. Název má historické opod-
statnění, které se začíná naplňovat i 
dnes. Ne vždy se podaří v agrární krajině 
s vysokým procentem zornění prosadit 
realizace prvků Územního systému 
ekologické stability.

Po deseti letech od kolaudace se 
biocentrum stává útočištěm ptactva 
i zvěře. Při 
kontrolním dnu, 
terénní  pochůzce, 
byl zjištěn výskyt 
vzácného druhu 
nočního motýla. 
Identifikován byl v 
Entomologickém 
ústavu Akademie 
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se oženil s Kateřinou, roz. Hušákovou. 
Jejich dcera Marie se vdala do č. 24, 
Anna do č. 6, Josefa s manželem 
Kutíkem do Hradce a jejich bratr Josef 
Veselka si vzal Marii Hušákovou z č. 21 
a s rodinou se usadili v Jaroměři (synové 
Vlastislav a Josef). V třicátých letech 
bylo hospodářství roznajato a v domě 
zřízen obchod pana Nohýnka, později 
Václava Pařízka a Jednoty. V padesátých 
letech koupil dům s častí pole Ondřej 
Duháček s manželkou Annou. Dědicem 
je syn Milan.

Dům č. 37

Na obci v okliku silnice prvními v 
čísle 37 byli Václav Hejcman a Anna 
roz. Vejrochová. Nějaký čas tam 
s nimi bydlel jeho bratr Jan, jehož 
početná rodina se potom přestěhovala 
do č 50. Václavův syn Jan měl tři 
sourozence. Sám potom měl s ženou 
Annou mnoho dětí., doma zůstal syn 
Josef. Narodili se mu v Lejšovce dvě 
dcery a syn, později celá jeho rodina 
odešla do Jasenné. Jeho sourozenci 
Marie a Václav šli do Výravy  a Libřic, 
František do Hubílesa, odkud se 
vrátil se ženou Marii a dcerou Hanou, 
později provdanou Hlušičkovou, která 
se odstěhovala. Druhá dcera Marie se 
provdala za Jaroslava Rubeše a zůstala 
doma v čísle 
37. Jejich děti 
- dcera Jaroslava 
provdaná Filipová 
se odstěhovala do 
Hradce Králové, 
syn Karel zůstal 
doma.

Dům č. 38

Chalupa postavená roku 1854, když 
Jiří Fabián byl padesátiletý a žena 
Kateřina měla 45 let. Měli syna Jana 
a ten si vzal rovněž Kateřinu. Ti měli 
opět Jana, jehož manželka se jmenovala 
Růžena. Jejich jediným potomkem byla 
dcera Marie. Ta se provdala za Haška a 
odstěhovali se do Prahy.

Zemědělskou živnost, při které 
býval kupecký krám, prodali v 
padesátých letech Janečkovým z 
Chrudimska. Josef a Marie Janečkovi 
měli celkem 5 dětí.: Marie, Josef, 
Ladislav Vlasta ,Jaroslav a Jaromír. 
Celé rodina se po několika letech 
přestěhovala do Jaroměře a nemovitý 

majetek přenechali Roischlovým z 
č. 6. Janečkova nejmladší dcera Vlasta 
se do čísla 38 vrátila po provdání za 
Františka Roischla ml. Spolu mají 
Simonu, která se provdala do Smiřic, 
další dcera Hana s matkou Vlastou 
odešli mimo Lejšovku. Třetí potomek 
Roischlových, Pavel, se oženil s Evou, 
roz. Plachetkovou a odstěhoval se do 
Josefova. Maji dceru Martinu a v roce 
1991 se jim narodil syn Pavel.

Dům č. 39
Asi roku 1860 postavil Jan Hojný. 
Do nového stavení se nastěhoval s 
otcem, dvěma sestrami a s manželkou. 
Jejich syn Jan Hojný s manželkou 
Kateřinou podle zápisu v obecní 
matrice nezanechali potomky. Něco by 
napovídala skutečnost, že chalupa byla 
osazena v roce 1923 Josefem Volákem z 
č. 23 s manželku Marií a dcerou Miladou. 
Bezdětní Jan Hojný s Františkou se v tu 
dobu ocitli jako výměnou v č. 23, rodišti 
Josefa Voláka, který byl 

synem Anny Volákové za svobodna. 
Potom došlo ke změně příjmení celé 
zatím tříčlenné rodiny na Hojných. 
Další děti, narozené v čísle 39 nesli 
jméno nové a všichni se v roce 1929 
přestěhovali do č. 50.

Namísto nich se úplně novými 
majiteli č. 39 stali manželé Jaroslav 
Novák, sedlář, 

s manželkou Růženou (nar. 1897) 
roz. Binarovou z č.59. Novákovi neměli 
děti. V roce 1970 si chalupu do důchodu 
koupili František Korejtko a Jindra 
Hellerová.

Dům č.40
Základní kámen nese letopočet 1852. 

Josef Heller a Kateřina, roz. Cejnarová 
začali hospodařit na chalupě, postavené 
v poli už ve smržovském katastru. Měli 
do roku 1869 8 dětí. Jednomu ze synů, 
Václavovi, byle usedlost předána. Ten 
měl pak již jen jednoho syna. Ten se 
také jmenoval Václav a s manželkou 
Annou měli Zdeňka a Václava. Zdeněk 
si vystavěl č. 79 a doma v poslední 
generaci zůstal Václav Heller s 
manželkou Marií, jimž se narodily dcery 
Věra a Taťána.

Dům č. 41
Chalupu stavěly rodiny Jandíkovy 

z č. 7 a 43 v roce 1858. Dvakrát Jan, 
ten druhý měl dceru Annu (nar. 1881), 

věd České republiky podle zaslané 
fotografie. Jedná se o Hranostajníka
bílého /Cerura erminea/. U nás v České 
republice je to lokální a vzácný druh, 
vyskytující se především v lužních lesích 
a podél vodotečí, především v nížinách. 
Larvy žijí na listech topolů a vrb.

Entomologický ústav, hledá spolu-
pracovníky při mapování nočních 
i denních motýlů. Informace podá 
Jiří Beneš a Martin Konvička, 
Entomologický ústav Akademie 
věd, Branišovská 31, 370 05 České 
Budějovice, mail: BenesJir@seznam.cz

Ing. Vladimíra Dohnalová
Pozemkový úřad v Hradci králové

OHLASY ČTENÁŘŮ

Ačkoliv nerada, 
musím tímto způsobem 
reagovat na článek 
zveřejněný v minulém 
čísle zpravodaje 

“Zpráva o hospodaření Sokolské chaty”. 
Týká se problému ucpávání čističky. Pan 
Vachek nás neprávem jmenovitě napadl 
nejdříve na členské schůzi SOKOLA a 
pak ve zmíněném článku. Tvrdí, že jsme 
to ucpali dětskou plenou. Nechápu, jak 
si může dovolit dělat takovéhle závěry 
jenom proto, že na chalupu jezdíme a 
zrovna na podzim, kdy byla, jako již 
vícekrát čistička ucpaná, jsme tam byli. 
Že by se dětské pleny podepisovaly a 
nebo tam dokonce byly otisky prstů? 
Připadá mi to dost nevhodné a doufám, 
že si pan Vachek podobným způsobem 
již nebude vyřizovat svoje osobní spory 
s návštěvníky chaty.

Jana Křížková

Oprášeno z kronik

LEJŠOVSKÁ OSÍDLENÍ
Soupis popisných čísel a jejich obyvatel 

v obci Lejšovka. Stav k roku 1992.

napsal: Zdislav Vrabec
pokračování - 7. díl

Dům č. 36
Usedlost vystavěl 1852 Jan Veselka s 

Annou, roz. Fabiánovou. Jejich syn Jan 
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která se provdala za Josefe Kašpara. 
Kašparovi měli dceru Marii, která se 
vdala do Lochenic a syna Jaroslava. 
Ten si vzal Marii Kutíkovu z č. 24 a 
odstěhovali se do Jaroměře. Jejich syn 
se vrátil do Lejšovky do č.16. Stavení 
č. 41 koupil Jindřich Binar z č. 57 s 
manželkou Františkou. Syn Jindřich se 
zařídil ve Smržově a syn Vladimír v 
okrese Semily.

Dům č. 42
Chalupu stavěl Jan 

Cejnar. Měl dvě dcery, 
které se obě vdaly 
do čísla 16. Potom v 
čísle 42 byli Rydlovi 
František a Marie s 

dětmi stejného jména. Po nich sestra 
Rýdlové, Cecilie, s manželem Karlem 
Zákravským. Jejich dcera Marie a syn 
Tomáš odešli mimo Lejšovku, dcera 
Zdeňka si domek nechala do důchodu a 
syn Karel se zařídil v č. 66.

Dům č. 43
Založeno roku 1866 oddělením od 

č.7, na kterém byl 300 let rod Jandíků. 
Do nového přišla rodina Hušákova.

Pokračováním držení gruntu č. 
43 byl Václav Jandík od roku 1880, s 
Františkou, roz. Binarovou. Potomci: 
Anna, Josef, Václav a Jan, který 
převzal hospodářství. Synové Václav 
a Jiří, kteří s manželkou Růženou mají 
děti Jaroslava, Jiřinu a Květu. Dcery 
provdané do Lhoty, syn je v Moravské 
Třebové.

Dům č. 44
Domek od roku 1868, rodina 

Binarova se syny Josefem a Václavem. 
Oba se oženili jinam a domek prodali 
rodině Josefa Havlase.

Jejich synovi Václavovi se mimo dvě 
dcery Marii a Annu narodil roku 1900 
syn Josef, který přesídlil do čísla 25.

Do čísla 44 přišla rodina Josef a 
Marie Lukáškovi z č. 50. Jejich dcery 
Věra a Marie se vdaly mimo obec a 
domek jako „chalupa‘ zůstal v rodinném 
majetku.

Dům č. 45
V roce 1842 stavěl Jan Cejnar s 

Františkou, roz. Hlušičkovou, na kousku 
zahrady svého bratra z čísla 2. Rodina 
se třemi syny se odstěhovala do domu 
č. 13.

Domek koupil Václav Jezbera s 
Kateřinou. Měli děti Stanislava, Josefa 
a Jaroslava. Jaroslav (nar. 1894) zůstal 
doma s manželkou Annou. Jejich děti 
- dcera Jaroslava, provd. Černá do 
Horní Brusnice, Jaroslav postavil dům 
na parcele, kterou děda přiženil od č. 
8. Nový rodinný dům obdržel číslo 81. 
Rodný domek byl prodán chalupářům.

Dům  č. 46
Obecni matrika postrádá list o této 

usedlosti. Lze připustit příbuznost osudu 
s usedlostí č. 24, kde byla rodina Černých. 
První známý v čísle 46 je Václav Šitina, 
r. 1856. Později jeho synovec František 
Mervart z Bohuslavic, který si vzal 
Marii Machkovou z č. 7. Měli spolu 
dvě dcery: Květa, provd. Marková, si 
oddělila část budovy, která dostala nové 
číslo 82. Hana, provdaná Škopová, dědí 
po rodičích původní číslo 46.

Dům č. 47
Vystavěl v roce 1870 Václav Hušák, s 

Annou roz. Hynkovou, ale přestěhovali se 
do č. 21. Syn Jan zůstal zde s Annou, roz. 
Havlasovou. Jejich dcera Marie šla do č. 
15, Anna do 19 a syn Jan Hušák, který si 
vzal Marii, roz. v č. 3, zůstal doma. Jejich 
dcera Marie provdaná Kutíková (z č. 1), 
syn Bohumil do Smržova.

Dům č.48
Domek Václava Voláka z roku 1870, 

žena Anna, roz, Hejcmanová z č. 4. 
Zdědil bratr Václav Hejcman, který si 
vzal Marii, roz. Hynkovou. Jejich syn 
Jan šel do č. 61, Václav zůstal doma 
svobodný, Josef šel do čísla 63, dcera 
Josefa do čísla 62 a Marie se vdala za 
Jaroslava Kašše a zůstala doma. Dcera 
Kaššových Jaroslava odešla s Jaroslavem 
Cejnarem z č. 49 do Hradce Králové.  

Domek byl prodán. První byla rodina 
volyňského čecha Jaroslava Husáka, s 
Helenou  a dětmi, druzí byli Ladislav 
a Marie Wernerovi, třetí Vítězslav Šíř e 
Katarína Hirková.

Po nich se novými majiteli stali 
Jiří a Soňa Dolečkovi se synem Jiřím, 
kteří přišli z Hradce Králové, provedli 
demolici domku a postavili zde nový.

Dům č. 49
Václav Cejnar s Annou, roz. Binarovou 
a jediným synen Václavem prodali 
chalupu č 2. Václav Cejnar mladší si totiž 
vzal Marii Hejcmanovou z č.4 a nové 
hospodářství si zařídili na pozemku s 
loukou, pocházejícím od statku. Měli tři 
dcery, Annu, Anežku a Marii, syny Jana, 
Josefa a Václava, který zůstal doma 
jako dědic hospodářství. S Annou, roz. 
Bekovou, po třech letech dali pole do 
nájmu. Jejich děti Václav, Jaromír, Irena, 
Zdeněk a Václava se mimo nejstaršího, 
který zůstal svobodný, osamostatnili 
mimo Lejšovku. Nakonec dva z nich si 
usedlost zařídili jako „chalupu“.

Dům č.50
Domek, vystavěný do r. 1875. První 

majitel byl Jan Hejcman s manželkou 
roz. Vachkovou. Rodina přešla z čísla 
37 s mnoha dětmi v mnoha generacích, 
s těžko přehledným osudem. Domek se 
stal majetkem obce s tím,že bude vázán 
funkcí ponocného. Po Hejcmanových 
to už byli nájemníci: Karel Lukášek 
(přešli do č. 44), po nich Josef Kašše a 
Fratiška Kinčlová ( S otcem provozovali 
provaznictví a obuvnictví). Nakonec se 
dostal domek do soukromého majetku 
rodiny Hojných z č. 23. Josef a Marie 
s potomky: Milada Libuše, Bořek a 
Vladimír, který si, bydlící s rodinou v 
Černilově, domek upravil k rekreaci.

REDAKCE ČTENÁŘŮM
Milí čtenáři zpravodaje,
určitě jste přivítali barevnou verzi zpravodaje. V minulosti jsme poukázali 

na neutrální obrazové téma titulní strany, zdůvodněné tím, aby se kterákoliv 
obec mikroregionu necítila poškozená použitím námětu z druhé obce. Rozhodli 
jsme se tento přístup změnit a umístit na titulní straně i snímky z kterékoliv obce 
mikroregionu. To ovšem předpokládá mít k dispozici dostatečný fotografický fond. 
A ty nejlepší snímky můžete redakci poskytnout právě vy, kteří v jednotlivých 
obcích žijete a nejlépe víte, co stojí za zveřejnění.

 Pokud máte k dispozici barevné snímky (exteriérů, objektů souvisejících 
s historií, ale i ze současných událostí v obci), prosíme o jejich zapůjčení (budou 
vráceny) redakci, abychom měli pro budoucí čísla zpravodaje z čeho vybírat. 
Snímky uvítáme samozřejmě ze všech ročních období. Fotografie můžete předat 
na OÚ Černilov, nebo kterémukoliv členu redakční rady.
      Děkujeme za spolupráci.
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Dětský sportovní den v LIbřicích (str. 16) Divadelní ohlédnutí (str. 20)

Pouť do Smržova (str. 18) Farní den v Černilově (str. 12)

Fotostřípky z festivalu VILLA-ALTERNATIVA, který se uskutečnil v bývalém 
černilovském kině v sobotu 16. června 2007. Na fotografiích kapely Všech9 a Cizí 
slova, Divadlo Exil Pardubice, Capoeira a neznámý divák (s velkým kloboukem).



Redakční rada: M. Kudyvejs, Vl. Prokeš, J. Kudrnáč, E. Ornstová, Mgr. J. Hofmanová, Mgr. D. Hoffmannová, T. Hejtmánek
Redakční rada neodpovídá za stylizaci příspěvků a případné tiskové chyby.

Uzávěrka příštího čísla: 10. 11.
Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., agtyp@iol.cz, náklad 1400 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte na OÚ v Černilově nebo na těchto e-mailech: cernilov@iol.cz nebo thejtmanek@seznam.cz

Pozor, pozor!!!
8. února 2008 se koná v černilovské sokolovně 

2. maškarní ples TJ Librantice. K tanci a posle-
chu hraje skupina Break. Zatančíme si vídeň-
ský valčík, mazurku, rock and roll i break.

Přijďte v masce nebo bez a budete se skvěle 
bavit. Tak jako my na 1. maškarním 2. února 
2007.

Černilovská drakiáda

Zveme všechny malé i velké, mladší i starší 
černilováky na DRAKIÁDU!

Přijďte s draky vlastní výroby. 

Čekají na vás:

1 Soutěže draků (o nejmenšího, největ-
šího, nejrychlejšího, nejoriginálněj-
šího draka a jedna tajná kategorie)

2 Soutěže pro děti 
3 Letecká show 
4 Oheň
6 Čaj

V sobotu 10. listopadu od 14 hod. na černilovském letišti.

Vstupné: 5 polínek dřeva
www.cernilov.cz/dvorecek

Pozvánka na výlov rybníka u 
Vrbiček ve Výravě

20. října 2007 od 9:00 hodin.
Občerstvení zajištěno
Možnost zakoupení nějaké rybičky!

Pozvánka pro výravské seniory
 
Obecní úřad Výrava zve své starší občany 
k posezení při svíčkách. Srdečně jsou zváni 
všichni, kteří mají chuť posedět, popovídat, 
zavzpomínat a přitom si poslechnout pana 
Cejnara z Černilova s jeho harmonikou. 
Připraveno bude i drobné pohoštění a to vše 
dne 20.10.2007 od 16.00 hodin v příjemném 
prostředí hospůdky U Hrubých.

                                                                      Iva Komínková 

Adventní pozvání
Milý spoluobčané, rádi bychom Vás už v tomto čísle předběžně informovali a moc rádi pozvali na připravované 

programy v čase adventním v Černilově.
Tato pozvánka je jen rámcová a stručná, o všech programech budete ještě podrobněji a v aktuálním čase 

informováni.

 2.12.2007 - 1. neděle adventní  -  pohádka Čertice Berta a Mikulášská  
                                                       nadílka v 15:00 hodin v sokolovně 
                                                       (Studio PH – Pohádka, HK)  
 4.12.2007 - Vánoční prodejní výstava v 16:00 hodin v hale školy

 4.12.2007 - Vánoční koncert v 17:00 v hale školy

 9.12.2007 - 2. neděle adventní  -  divadelní představení “Světáci” 
                                                    -  v 16:00 hodin v sokolovně

                          (Ochotnický spolek KODYM Opočno)

 16.12.2007 - 3. neděle adventní - koncert skupiny MUSIQUETTE z České Skalice v 17:00 hod.
                                                      v evengelickém kostele.

 23.12.2007 - 4. neděle adventní - vánoční zpívání koled u jesliček v 17:00 hodin před 
                                                      evangelickým kostelem. Za nepříznivého počasí v kostele.


